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Încheiat  azi  22  mai  2013,  în  cadrul  şedinţei  ordinare  a  Consiliului  Local  al 
municipiului   Alba-Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  430/2013  a  Primarului 
municipiului  Alba-Iulia.

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local sunt publice.
Clepan Dimitrie: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de  21 consilieri. Aşadar 

şedinţa noastră este legal constituită.”
Marcel Jeler:  “Domnul preşedinte, aş vrea să supun aprobării  dumneavoastră 

procesul verbal al şedinţei anterioare. Discuţii dacă aveţi?  Nu sunt, aşadar supun la 
vot cine este pentru.”

"Fiind supuse la vot acestea au fost votate cu 21 voturi pentru."
Marcel  Jeler:  "Domnilor  consilieri,  doresc  să  precizez  faptul  că,  la  lucrările 

şedinţei  noastre   participă:  domnul  Primar  Mircea  Hava,   d-na  Mihaela  Petcu  - 
consilier Serviciu administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară, 
doamna Aurica Groza – şef Serviciul public comunitar pentru cadastru şi agricultură, 
doamna  Delia  Cristescu  –  director  Serviciul  Public  de  Asistenţă  Socială,  domnul 
Inurean Ioan - şef Serviciu administrarea patrimoniului local, domnul Mihai Pripon 
consilier juridic în cadrul Serviciului administrarea patrimoniului local,  d-na Anuţa 
Şinar  –  director  Direcţia  venituri,  doamna  Călin  Hedviga  –  Serviciul  urbanism, 
doamna  Florica  Ghibu,  domnul  Bucur  Dorică  şef  Birou  resurse  umane  relaţii 
internaţionale, domnul Mihai Belală – consilier Cabinet Primar,  precum şi presa."

Clepan Dimitrie: "Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom avea pentru 
această şedinţă. Propunerea mea este de vot deschis prin ridicare de mână. Cine este 
pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 21 voturi pentru."
Clepan Dimitrie: "Pe ordinea de zi avem 26 proiecte de hotărâre. Suplimentar au 

fost introduse trei proiecte de hotărâre după cum urmează:
27.  Proiect  de hotărâre privind aprobarea modificării  indicatorilor  tehnico-

economici din "Documentaţia de avizare a lucrărilor de intervenţii"  pentru obiectivul: 
"Schimbare de destinaţie din Centrala Termică (CT 5) în Centru de Consilier şi Sprijin 
pentră Părinţi şi Copii "Sfânta Maria" în municipiul Alba-Iulia.

28. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării art. 11 din Regulamentul 
privind desfăşurarea activităţilor comerciale de tipul  Comerţ Stradal în Cetatea Alba 
Carolina – Zona Interioară a Fortificaţiei delimitată de conturul exterior al bastioanelor 
şi curtinelor municipiului Alba-Iulia.

29. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificăriiAnexei nr. 1 şi Anexei nr. 2 
la HCL nr. 140/2013 privind aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unor terenuri 
situate în Cetatea Alba Carolina – Zona Interioară a Fortificaţiei  delimitată de conturul 
exterior al bastioanelor şi curtinelor, în scopul desfăşurării de activităţi comerciale de 
tip comerţ stradal.”



         Clepan Dimitrie: „Supun la vot ordinea de zi a acestei şedinţe cu  completările 
aduse. Cine este pentru?”

"Fiind supusă la vot, aceasta a fost votată cu 21 voturi pentru."
Clepan  Dimitrie:  «Vă  propun  să  începem  cu  Punctul  II  al  ordinii  de  zi  şi 

Diversele să le lăsăm la sfârşit. Supun la vot această propunere. Cine este pentru?»
«Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru şi 2 voturi 

împotrivă Crişan Vasile, Zdrânc Daniel.»

Clepan Dimitrie: "Şi acum vă prezint următorul

PROIECT AL ORDINII DE ZI

 I. Diverse
     II. Proiecte de hotărâri privind: 

       1. Modificarea organigramei şi a statului de funcţii al aparatului de specialitate al  
Primarului  municipiului  Alba  Iulia  şi  al  Serviciului  public  „Administrarea 
patrimoniului local” din subordinea Consiliului local al municipiului Alba Iulia. 
      2. Asigurarea sustenabilităţii  proiectului „Reabilitarea Centrului istoric traseul 
estic, traseul sudic, traseul nordic, Fortificaţia de Tip Vauban – Alba Iulia, căi de acces, 
iluminat şi mobilier urban specific – SMIS 1971”
       3. Aprobarea Cererii de finanţare şi a cheltuielilor aferente proiectului „Creşterea 
performanţei energetice a unor blocuri de locuinţe din municipiul Alba Iulia 
        4. Deplasarea unei delegaţii a Primăriei municipiului Alba Iulia în Grecia la 
Atena pentru a participa la Congresul organizaţiei „Europa Nostra” şi la ceremonia de 
acordare  a  premiilor  European  Union  Prize  for  Culture  Heritage/Europa  Nostra 
Awards 2013
        5.  Deplasarea unei delegaţii  a Primăriei municipiului Alba Iulia in Italia la 
Perugia
      6.  Menţinerea taxei speciale în forma şi cuantumul prevăzut în Hotărârea nr. 
2/2013 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia 
         7. Repartizarea unei locuinţe sociale în municipiul Alba Iulia 
        8. Alocarea unor sume de bani din bugetul local pe anul 2013 al municipiului 
Alba Iulia pentru activităţi culturale
         9. Aprobarea plăţii cotizaţiei pentru anul 2013 la Asociaţia „Ţara Vinului”
         10. Repartizarea unei locuinţe în municipiul Alba Iulia 
         11. Aprobarea unui schimb de locuinţe pentru tineri, destinate închirierii 
       12. Înscrierea dreptului de proprietate a municipiului Alba Iulia – domeniul public 
asupra unui imobil (teren), conform HGR nr. 974/2002
      13. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 
unui imobil (drum) situat în Alba Iulia – Miceşti, str. Poiana Narciselor
        14. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 
unui imobil (drum) situat în Alba Iulia, zona „Chip”
        15. Acceptarea donaţiei  făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 
unor imobile (drumuri) situate în Bărăbanţ, str. Retezat şi Haţeg
         16. Expertiza tehnică extrajudiciară efectuată în Dosar nr. 3011/176/2013, aflat 
pe rol la Judecătoria Alba Iulia 
         17. Expertiza tehnică extrajudiciară efectuată în Dosar nr. 5167/176/2011, aflat 



pe rol la Judecătoria Alba Iulia 
        18. Transmiterea în folosinţă gratuită a unui imobil (teren), situat în Alba Iulia,  
str. Detunata, către ANL pentru construire locuinţe prin credit ipotecar
         19. Vânzarea unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Livezii, nr. 7C
     20.  Înscrierea  dreptului  de  proprietate  a  municipiului  Alba  Iulia  asupra  unor 
imobile (terenuri) situate în extravilanul municipiului Alba Iulia 
       21. Aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unui spaţiu situat în Alba Iulia – 
Miceşti, str. Scărişoara, nr. 16 în incinta Căminului Cultural
       22. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 
Iulia, str. Vasile Alecsandri, FN
       23. Aprobarea concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, B-dul Revoluţiei 1989, lângă bl. B2
     24. Neaprobarea cesionării  în tot sau în parte de către SC MONOLIT SRL a 
contractului de asociere nr. 72/2006
        25. Alegerea preşedintelui de şedinţă care va conduce lucrările Consiliului local  
al municipiului Alba Iulia în perioada iunie – august 2013 

  Iniţiator
  Primar 

                 Mircea Hava

     26. Desemnarea unei persoane care să monitorizeze şi  să controleze derularea 
contractului cu STP Alba în municipiul Alba Iulia

 Initiator
Consilier local  

        Albani Rocchetti Simone

        III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba Iulia pentru 
luna iunie 2013. 

Clepan Dimitrie: “Începem cu proiectul nr. 1 al ordinii de zi.”

         1. Modificarea organigramei şi a statului de funcţii al aparatului de specialitate 
al  Primarului  municipiului  Alba  Iulia  şi  al  Serviciului  public  „Administrarea 
patrimoniului local” din subordinea Consiliului local al municipiului Alba Iulia. 

  Se  dă cuvântul  domnului  Bucur  Dorică care  prezintă proiectul  de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 



respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.
Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 

nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Bucur Dorică: „Se transformă un serviciu în birou. Se mută trei posturi de la 

Compartimentul transport, liberă iniţiativă în acest birou Disciplina în construcţii iar la 
Administrarea Patrimoniului  Local   se înfiinţează trei  posturi  contractuale.  Faţă de 
organigrama veche doar atât. Se modifică cu trei posturi în plus. Avem şi avizul ANFP 
şi adresa de la Prefectură cu numărul maxim de posturi.”

Vasile Crişan: „Am înţeles că se transferă trei posturi de la Biroul transporturi? 
Nu mai avem nevoie de ele?”

Bucur Dorică: „Nu. Rămâne compartiment cu trei posturi. Erau compartiment 
cu şase posturi şi trei pleacă ” 

Clepan Dimitrie: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt,  aşadar supun la vot cine este 
pentru."

"Fiind supusă la vot proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere Pocol 
Dorin."

S-a adoptat Hotărârea nr. 148/2013.

 
      2. Asigurarea sustenabilităţii  proiectului „Reabilitarea Centrului istoric traseul 
estic, traseul sudic, traseul nordic, Fortificaţia de Tip Vauban – Alba Iulia, căi de acces, 
iluminat şi mobilier urban specific – SMIS 1971”.

 Se  dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
       Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 
servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Crina Iacob: „Primăria a înplementat în 2009 – 2011 prin Programul Operaţional 
Regional  prin care s-au reabilitat cele trei trasee din Cetatea Vauban. Ca şi indicatori 
de monitorizare în perioada de durababilitate am avut şi avem în continuare asigurarea 
a  treizeci  de  noi  locuri  de  muncă  pe  o  perioadă  de  cinci  ani  după  finalizarea 
contractului de finanţare. Această obligaţie a fost asumată atât prin  hotărârile pe care 
le aveţi trecute în raport cât şi în contractul de finanţare. Până la momentul de faţă, 
această obligaţie de menţinere şi plasare  a obiectivului de investiţii a fost asigurată 
prin  contractele  de  prestări  servicii  pe  care  le-am  avut  în  această  zonă.  Datorită 
faptului că aceste contracte expiră în acest an şi noi avem această obligativitate până în 
2016,  propun  prin  acest  proiect  crearea  unei  structuri  care  să  asigure  această 
sustenabilitate a proiectului  prin angajarea pe perioadă determinată  până în 2016 a 30 
de persoane pentru întreţinere şi pază. Anexă la acest proiect aveţi  regulamentul şi 



statul de funcţii, urmând ca la o şedinţă viitoare, după o analiză să vedem ce anume 
înseamnă ca şi buget pentru această structură. Deocamdată înfiinţăm juridic această 
structură.”

Pleşa Gabriel: „Vreau să întreb. Putem să înfiinţăm juridic aceste posturi fără să 
ştim  ce presupune ca salarizare, ca efort din bugetul local?”

Crina Iacob: „Da. Ca efort al bugetului local vom şti când vom face  o analiză a 
necesarului  financiar.  Pentru că să  poată dispune şi  detaşarea din alte structuri,  de 
exemplu  cel  de  pază  sau  pur  şi  simplu  angajarea.  Deci,  va  trebui  o  analiză  mai 
detaliată. Oricum obligativitatea  există pentru că această valoare a proiectului  este de 
47 milioane din care 98% au fost asiguraţi de comisia europeană în fiecare an şi anul 
proiectului expiră  acum în luna mai. Vin în control şi noi va trebui să dăm raport 
asupra acestor indicatori. Dacă nu, există riscul de a retrage această finanţare.”

Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte! Vreau să vă întreb încă ceva! Poate nu am 
înţeles  eu.  Aceşti  30 de oameni,  pe perioada  desfăşurării  proiectului,  există  aceste 
posturi sau acum le înfiinţăm?”

Crina Iacob: „Deci, sunt locuri noi create ca urmare  a exploatării obiectivului 
de investiţii. Sunt acei indicatori de urmărire şi monitorizare.”

Pocol Dorin: „Pocol Dorin: „Dacă nu mă înşel sunt 14 întreţinere şi 15 paznici. 
Sau invers?”

Raul Sebastian Tudoraşcu: „Invers.”
Pocol Dorin: „Înseamnă că, în cazul în care se merge pe ideea aceasta nu mai 

este nevoie de a lua în discuţie  pe perioada aceasta supravegherea video?”
Crina Iacob: „Ba da. Pentru că aceşti oameni nu pot asigura 24 de ore din 24 

supravegherea întregului obiectiv de investiţii.”
Pocol Dorin: „A! Şi să înţeleg că ei lucrează opt ore? Stau acolo şi păzesc opt 

ore?”
Crina Iacob: „Ei vor lucra opt ore. Probabil că vor organiza patrule, vor merge 

pe ture. Sau acest lucru va rămâne în discuţie.”
Zdrânc Daniel: „Dacă merg pe teren poate să supravegheze 24 din 24 de ore!”
Pocol Dorin: „Nu există suficient personal în Poliţia locală?”
Crina Iacob: „Nu există suficient personal sau acest personal nu este mandatat 

ca să se ocupe de aceste obiective de investiţii sau având alte sarcini. Dar se poate la 
un moment dat detaşa din structura Poliţiei locale în acest serviciu.”

Pocol Dorin: „Mie, personal având în vedere că sunt chestii specificate nu aţi 
specificat exact angajăm atâţia oameni pentru  pază, atâţia oameni noi pentru aceasta. 
Mi se pare prea ambiguă formularea aceasta „noua structură”.

Crina Iacob:  „Sunt  trecuţi  în  statul  de funcţii.  Personal  pază  15 şi  personal 
întreţinere 14. Văd aici!”

Pocol Dorin: „Deci, aceştia vor fi noi?”
Crina Iacob: „Da.”
Clepan Dimitrie: „Pot să intervin puţin? Aceasta nu era ca şi o obligativitate din 

partea noastră?”
Crina Iacob:  „Da.  Ca şi  document.  Da.  Este  o obligativitate.  Noi,  când am 

depus această cerere de finanţare am avut un plan de afaceri. În acest plan de afaceri, 
pe lângă aceşti indicatori financiari  pe care noi ni i-am propus  erau şi crearea a 30 de 
noi  locuri  de muncă.  A constituit  acest  indicator  un criteriu  prin care  noi  am fost 
selectaţi. Noi, dacă nu îndeplinim aceste criterii în continuare noi pierdem.”

Clepan Dimitrie: „Noi suntem obligaţi acum să votăm ca aceşti 30 de oameni să 



fie angajaţi?”
Crina Iacob: „Da. Structura. Nu oamenii. Structura prin care ei se angajează.”

 Ioan Bogăţan: „Cui se subordonează echipa aceasta?”
Clepan Dimitrie: „Direct Primarului.”
Crina Iacob: „Da.”
Mircea Hava: „Haideţi să intervin şi eu că nu ştiu de ce eşti atât de timorată!

După orice proiect european pe care l-am câştigat suntem obligaţi un număr de?”
Crina Iacob: „Treizeci de persoane aici!”
Mircea Hava: „Nu! Un număr de câţi ani?”
Crina Iacob: „Cinci ani. Scrie în raport.”

Mircea Hava: „Un număr de cinci ani în care să monitorizăm. Este obligaţia 
noastră. Aici, în planul de afaceri, este vorba de şanţurile, partea de nord şi partea din 
faţă de la Poarta III. De ce nu am pus încă acei oameni acolo? Pentru că trebuie să 
avem chestiunea juridică în care poate, dintre aceştia o să detaşăm de la Poliţia Locală. 
Nu ştiu de unde că acolo mai avem o gaură fantastică de oameni de care avem nevoie.  
O să luăm o hotărâre dacă vom face pază. Ştiţi că păzim anumite unităţi prin contract, 
anumite lucruri din contract, lucru care este total neprofitabil pentru noi. Adică, lucrul 
acesta l-am făcut  pentru că cei care lucrează de la Poliţie   să nu-i dăm acolo şi să-i 
ţinem acolo! Să vedem dacă nu vom face lucrul acesta, să-i aducem în acest sistem, 
pentru pază. Pe urmă este cealaltă parte de monitorizare  care înseamnă cu totul şi cu 
totul altceva! O să vedem pentru că trebuie până la urmă să facem nişte bani în zona 
aceasta. Pentru aceasta, aceasta a fost schema  care a fost aprobată atunci de 30 de 
oameni  care vor fi  angajaţi acolo. S-ar putea chiar parte din gardă să fie detaşată 
pentru aceasta. Va fi o altă discuţie  în care o să vedem  de unde şi cine îi ducem. Nu 
avem nicum de gând să angajăm 30 de oameni dinafară. Probabil că nici acesta nu ar fi 
un lucru rău să angajăm  30 de oameni din oraş. Până la urmă o să vedem. Până la 
urmă tot aici o să discutăm  şi o să ne înţelegem cu toţii pe cine ducem acolo. Dar 
suntem obligaţi să facem lucrul acesta! Deci, la oricare proiect pe care îl terminăm 
vom  veni  cu  unităţi  de  implementare.  Poate  că  acolo  vor  fi  cinci!  Pe  post 
implementare. Trei, doi,  nu mai ştiu! Să ştiţi că suntem obligaţi  să facem lucrurile 
acestea!  Deci,  ei  vor  fi  cei  care  vor  prezenta  rapoartele  la  cei  care  vor  veni  să 
controleze. Pentru că vor veni să vadă ce am făcut cu bani europeni!  Cam aici suntem 
în mare cu discuţia!”

Pocol  Dorin:  „Dar  dacă spuneaţi  că  e  gaură la  Poliţia  Locală,  că  sunt  prea 
puţini, de ce trebuie să mai daţi afară în loc să angajaţi?”

Mircea  Hava:  „Nu!  Dar  acolo  nu  putem să  angajăm!  Ştiţi  prea  bine  că  la 
Şanţurile de Nord nu putem să angajăm morţi, răniţi! Deci, sunt lucruri care aşa se fac! 
Nu mă întrebaţi! Noi ar trebui să angajăm la Poliţie! Aceasta v-am spus: avem pază, 
contractuali  care păzesc, de exemplu, la Spitalul Judeţean. Poate îi luăm pe cei de 
acolo  şi  spunem la  Spitalul  Judeţean,  domnule,  denunţăm contractul  pentru  că  nu 
profităm! Am dat un exemplu pe care nu o să-l facem  pentru că e Spitalul Judeţean şi 
atât măcar  putem să facem noi, Consiliul local, pentru el. Şi îi ducem în cealaltă zonă. 
E o discuţie de ansamblu.”

Rareş Buglea: „Domna Crina! Nu ştiu de ce nu putem face o estimare de cost 
din moment ce ştim câte persoane! Cel puţin atât puteam să ştim la momentul acesta! 
De ce trebuie să înfiinţăm acum juridic şi apoi să ştim cât ne costă? Şi doi la mână.  
Dacă tot păzim o parte a Cetăţii îi avem pe acei soldaţi îmbrăcaţi în costume istorice. 
Dincoace să avem alţi patrusprezece îmbrăcaţi  în gardieni cu nişte salopete cu două 



numere mai mari! Dacă am putea să adaptăm măcar la aceeaşi costumaţie!”
Crina Iacob: „La prima întrebare vă răspund  în felul următor. Nu s-a luat încă 

decizia dacî vom detaşa persoane, nu s-a făcut o analiză mare asupra necesarului de 
personal pe care noi îl avem aici şi necesităţile  de angajare din exterior. Pe de altă 
parte, când va fi rectificare de buget, atunci se va propun şi bugetul pentru această 
nouă structură.”

Mircea Hava: „Deci, chiar dacă dumneavoastră şi vă spun lucrul acesta  să ştiţi  
că  veţi  aproba numărul  de  personal.  Noi  încă  suntem în  discuţii  între  noi  în  care 
suntem obligaţi! Dar suntem obligaţi de ceea ce se petrece pe teren  să avem angajată o 
mentenanţă  în  Cetate.  Aţi  văzut!  Ba cutare  rupe beţele  la toboşar!  Nu mai  putem, 
domnule, toată ziua bună ziua să angajăm firme şi nu ştiu ce! Deci, trebuie să avem un 
sistem flexibil.Aţi văzut că la Poarta II cineva a încercat să disloce o bucată de piatră.  
Bun.  Lucrurile  acestea  le  putem repara  şi  să  ne  mişcăm repede.  Poate  vor  fi  10 
muncitori! Şi în momentul acela vom renunţa la nişte alte chestii din altă parte! Deci, 
vom face o analiză. Sau vom rămâne cu mai puţin şi vom face o licitaţie prin care vom 
angaja o firmă specializată care se ocupă de lucrurile acestea. Nu ştiu dacă aţi văzut în 
faţă la catedrală! Spălăm mizeria pe care o fac alţii pe dale. Suntem obligaţi să facem 
lucrul acesta pentru că nu putem să ... După înviere totul era poleit  şi podit cu ceară, 
gumă de mestecat şi ulei de maşină. Mă bucur că s-a găsit soluţia ca să putem curăţa!”

Rareş Buglea: „Sper că nu pe mocheta cea nouă că şi înnebunesc de acei bani!”
Mircea Hava: „Legat de chestia cu înnebunitul, uite că ţin cu tine! Nu vreau să 

înnebuneşti, pentru că părinţii i-au oprit ca să  intre înăuntru! Dar dacă ştiam că se 
întâmplă aşa ceva, picuram eu nişte ceară! Domnul Rareş, nu vă supăraţi! Dar trebuie 
să mai râdă lumea!”

Pleşa  Gabriel:  „Eu  sunt  un  partizan  al  întreţinerii  lucrurilor,  a  ceea  ce  s-a 
realizat până acum acolo! Pentru că am observat că intrând acum pe traseul nordic că 
arată puţin mai rău, zic eu, ca anul trecut. Şi sigur, pe mine ce m-ar bucura? Sigur, 
acum aprobăm aceste  posturi.  Dar m-aş bucura ca cei  15 oameni  care  sunt trecuţi 
pentru întreţinere să fie oameni care înafară de faptul că udă gazonul, spală, strâng 
gunoaie să facă acest lucru, să întreţină aceşti kilometrii de şanţuri. Dar atunci nu mai  
externalizăm serviciul acesta. Da? Să-l întreţinem cu oamenii noştri. Şi cel din partea 
de şanţuri să nu mai plătim la alţii să facă acest serviciu. Şi atunci, eu chiar m-aş 
bucura să avem oamenii noştrii! Pentru că, ştiţi cum? În momentul în care îţi îngrijeşti  
lucrul tău, bunul tău o faci altcumva decât în momentul în care vine acolo altcineva să 
facă ordine şi curăţenie. Eu m-aş bucura pentru că ar fi  un serviciu al Primăriei sub un 
control al Primarului sau un şef de birou sau serviciu. Cam aceasta ar fi. Eu    m-aş 
bucura.”

Mircea Hava: „Deci, numai puţin! Şi aceasta ar fi ok. Şi acum fără să supărăm. 
Că v-am văzut când am spus să angajăm oameni aţi spus că da. Nu cred că ar fi o mare 
problemă  dacă  am putea  să  angajăm acolo  20  de  oameni  din  Alba-Iulia.  Ar  fi  o 
chestiune  bună.  Vedeţi  ce  putem şi  cum putem.  Până  pe  undeva  cred  că  suntem 
obligaţi  să avem oameni angajaţi."

Crina Iacob: "Da. Să avem oameni angajaţi mai ales pe această obligativitate se 
va  crea  şi  finalizarea  proiectelor  pe  Zona  Interioară  şi  Latura  de  Vest.  Noi,  în 
susţinerea acestei cereri noi am spus că până în final vom crea o structură care va 
gestiona  şi menţine întreaga Cetate."

Pocol Dorin: "Susţin ideea colegului de a avea proprii angajaţi. Nu este rentabil 
deloc să externalizezi serviciul. Vă spun din proprie experienţă. Costă mult mai mult. 



Şi fac aceeaşi  treabă sau mai  slabă.  În ceea ce priveşte   angajarea de oameni  din 
Alba-Iulia sunt sută la sută pentru. Eu, personal, dar dacă de exemplu vreţi să-i mutaţi 
de la Poliţia Locală şi să fie un al doilea serviciu, adică el dimineaţa merge acolo şi 
după masă vine aici."

Crina Iacob: "Nu. Detaşarea ar însemna luat postul de acolo şi dus dincolo."
Pocol Dorin: "Ok."
Clepan Dimitrie: "Propun să trecem la vot. Cine este pentru aprobarea acestui 

proiect?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 149/2013

         3. Aprobarea Cererii de finanţare şi a cheltuielilor aferente proiectului „Creşterea 
performanţei energetice a unor blocuri de locuinţe din municipiul Alba Iulia 
        Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
     Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 
servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
        Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.
          Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Crina Iacob: "Nu aprobăm indicatorii ci participarea la proiect prin care Consiliul 
local îşi asumă acest buget şi sursele de finanţare  respectiv contribuţia locală de 60% în 
valoarea de. Deci, e valoarea."

Pocol Dorin: "Nu e 40%?"
Crina Iacob: "40%. Mă scuzaţi. Din care 20% reprezintă contribuţia proprie şi 20% 

ale asociaţiei de proprietari  şi contribuţia proprie asumată de către noi de 1351652. Este 
un  document  solicitat  la  cererea  de  finanţare.  Deci,  se  aprobă  participarea  la  acest 
program cu condiţiile trecute în hotărâre."

Clepan Dimitrie: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru?”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 150/2013

         4. Deplasarea unei delegaţii a Primăriei municipiului Alba Iulia în Grecia la 
Atena pentru a participa la Congresul organizaţiei „Europa Nostra” şi la ceremonia de 
acordare  a  premiilor  European  Union  Prize  for  Culture  Heritage/Europa  Nostra 
Awards 2013
        Se dă cuvântul domnului Mihai Belală  care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
       Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 



partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
      Mihai  Belală:  "În perioada 13 - 18 iunie se  desfăşoară la Atena manifestările 
ocazionate de împlinirea a 50 de ani de la înfiinţarea organizaţiei internaţionale Europa 
Nostra. În 16 iunie 2013  va fi ceremonia de acordare a premiilor  European Union Prize 
for Culture Heritage Europa Nostra Awarda 2013 iar municipiul nostru va primi premiul 
special al juriului pentru restaurarea şi valorificarea cetăţii Alba Carolina."

Clepan Dimitrie: "Cine participă?"
Pleşa Gabriel: "Domnul Primar şi domnul Nicolaie Moldovan."
Mihai  Belală:  "Domnul  Primar  şi  domnul  Nicolaie  Moldovan  administrator 

public."
Mircea Hava: "Legea permite  mai nou, ştiţi că era unu plus doi. Legea permite mai 

nou unu plus unu. Am făcut o întrebare mai nou unde se fac întrebările  dacă în acel plus 
unu lângă primar e considerat şi şoferul. Nu am primit răspuns dar din câte ni s-a spus da. 
Când te duci la o chestie te duci cu şoferul dacă te duci cu maşina! Dacă te duci cu altceva 
..."

Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 
pentru?”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri Rareş 
Buglea, Zdrânc Daniel.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 151/2013

       5. Deplasarea unei delegaţii a Primăriei municipiului Alba Iulia in Italia la Perugia
       Se dă cuvântul domnului Mihai Belală  care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate.
      Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 
servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mihai  Belală:  "Participarea  municipiului  Alba-Iulia  la  această  conferinţă  de  la 
Perugia  este o oportunitate  de prezentare a proiectelor municipiului şi identificarea unor 
posibilităţi de cooperare."

Clepan Dimitrie: "Din nou întreb eu cine participă?"
Mihai Belală: "E trecut la articolul 1 domnul Primar şi şoferul Ordean Ioan."

      Clepan Dimitrie: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt aşadar supun la vot cine 
este pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri Rareş 
Buglea, Zdrânc Daniel.”

    S-a adoptat Hotărârea nr. 152/2013

        6. Menţinerea taxei speciale în forma şi cuantumul prevăzut în Hotărârea nr. 
2/2013 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia 



       Se  dă  cuvântul  domnului  Gabi  Armean   care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
       Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.
   Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
      Gabi Armean: "Este vorba de o adresă făcută de EON GAZ România discutată în 
şedinţa anterioară  şi în care s-a stabilit să se facă proiect cu privire la solicitarea celor de 
la EON  să nu mai plătească taxa."
           Marcel Jeler: "Deşi în cadrul hotărârii de impozite şi taxe era cuprinsă  această taxă 
specială pe care ei o contestă."

Pocol Dorin: "Dar de ce o contestă?"
Gabi Armean: "Aceasta este o taxă care trebuie plătită pentru obţinerea autorizaţiei 

de construcţie. Şi nu este o taxă care se pune pentru existenţa reţelelor  pe domeniul 
public. Deci, nu este o chestie care să se plătească anual că au nu ştiu, 3 km de reţea 
pentru municipiu sau 30 de km. În momentul în care au lucrări de extindere, de reparaţii 
atunci dânşii utilizează zona drumului respectiv şi pentru aceasta plătesc  pentru perioada 
în care  lucrează pentru obţinerea autorizaţiei de construire. Nu este o taxă pe care o 
punem pentru existenţa unor reţele pe domeniul public."

Silvia Moldovan: "Vreau să vă spun că dânşii văd doar legea lor. Taxa pe care noi o 
punem de fapt este un tarif pentru eliberarea acordului administrator drum în care se 
regăsesc condiţiile administratorului  în faza de elaborare a documentaţiei  şi după aceea 
în faza de autorizare este reglementat prin Ordinul nr. 47 emis de Ministerul Lucrărilor 
Publice. Ordinul nr. 47 este din 1998, încă după ce a apărut Ordonanţa nr. 43 care priveşte 
regimul juridic al drumurilor.  Aici se spune clar:  acceptul  administratorului  drumului 
conform două faze: acord prealabil în caz de proiectare şi autorizaţie de amplasare  şi 
acces la drum. Deci, prin temeiul legii în Ordonanţa nr. 43 scrie clar că aceste acte se 
eliberează contra unui tarif.."

Mircea Hava: "Această firmă, ştiţi prea bine şi o spun să audă toată lumea  ne tunde 
aşa cum vor ei! Acum plătim energie şi peste o săptămână nu mai ştiu ce! Şi tot timpul 
noi nu comentăm! Trimite o ţidulă în poartă! Dacă nu, ne taie gazul! Nu se poate! Dacă 
dumneavoastră o să vă trageţi gazul  să vedeţi ce taxe plătiţi! Şi toată lumea plăteşte! Nu 
se poate face nimic! Eu am mai avut cu ei litigii de genul acesta! Însă nu am vrut să 
aplicăm poziţia aceea rea la fiecare groapă săpată şi neanunţată câte o amendă! Am zis să 
fim oameni normali!"

Pocol Dorin: "Ei pentru orice intervenţie la un drum primeşte autorizaţie firma 
respectivă ca în momentul în care ele se angajează  să aducă drumul la starea iniţială?"

Mircea Hava: "Bineînţeles."
Pocol Dorin: "În cât timp?"
Mircea Hava: "Este o reglementare în funcţie de intervenţie. Acum pot să vă spun 

că niciodată nu s-au ţinut de cuvânt."
Pleşa  Gabriel:  "Domnul  Armean!  Văd  aici  o  plângere  prealabilă?  Ne  dau  în 

judecată?"
Gabi Armean: "Nu. Înainte de a ne da în judecată  pentru a ne obliga prin instanţă 

să facem, fac o plângere prealabilă."
Pocol Dorin: "Aceasta este intenţia."



       Clepan Dimitrie: „Eu propun să votăm. Supun la vot aprobarea acestui proiect. 
Cine este pentru?”
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 153/2013

          7. Repartizarea unei locuinţe sociale în municipiul Alba Iulia.
        Se dă cuvântul doamnei Delia Cristescu  care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
     Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.

   Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Delia Cristescu: "Vă prezentăm acest proiect întrucât avem două renunţări. Una a 
venit în timp util şi vă prezentăm acest material. Pentru a doua am început deja analiza 
dosarelor şi vom veni probabil în şedinţa următoare. Deci, este o repartiţie a următorului 
de pe lista de priorităţi."

Vasile Crişan: "Am înţeles că sunt două renunţări. Tot aşa am înţeles că sunt foarte 
mulţi  dintre cei care au solicitat au nevoie. Nu am putea să luăm acum această hotărâre 
să nu mai stăm o lună de zile? Pentru că este totuşi o lună de zile! Cineva doreşte locuinţa 
aceasta! Următorul de pe listă."

Delia Cristescu: "Următorul de pe listă este un calup de opt persoane cu acelaşi 
punctaj."
      Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă mai sunt la acest proiect? Nu sunt, aşadar supun la 
vot cine este pentru?”
        „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 154/2013

         8. Alocarea unor sume de bani din bugetul local pe anul 2013 al municipiului Alba 
Iulia pentru activităţi culturale
       Se dă cuvântul domnului Mihai Coşer  care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
     Mihai Coşer: "Colega mea Luminiţa Fara lipseşte din motive obiective  aşa că 
sunt eu aici ca să vă răspund la orice întrebări."

Rareş Buglea: "Avem aici trei articole şi vă propun să  votăm  fiecare articol. Şi 
în plus de aceasta solicit suplimentarea."

Marcel Jeler: "Este vorba de aprobarea alocării sumei de 5800 de lei din bugetul 
local pentru organizarea unei conferinţe internaţionale."

Rareş Buglea: "Mai întâi să votăm cele trei articole."
Clepan Dimitrie: "Deci, doriţi să le votăm pe articole?"
Rareş Buglea: "Da."
Vasile Crişan: "Am discutat şi în şedinţa de comisie. Deci, ne cere o şcoală. Nu 

mă interesează ce şcoală. Noi am discutat în şedinţa de comisie că ar fi bine pe viitor 
să se dea pentru toate şcolile şi liceele din Alba-Iulia. Domnule, când e sărbătorită, le 
dăm o sumă de bani!"



Mihai Coşer: "Iniţiaţi un proiect!"
Vasile Crişan: "Şi atunci nu mai avem discuţii. Că după aceea avem probleme! 

La unii le dă, la alţii nu! Şi atunci, când e ziua fiecărei şcoli i se dă!"
Mircea Hava: "Dar unii nu fac, domnule!"
Clepan Dimitrie: "Eu o să supun la vot introducerea articolului 4 de care am 

discutat înainte. Şi pe urmă le luăm pe rând. Supun la vot cine este pentru introducerea 
articolului 4?"

"Fiind supusă la vot, această propunere a fost votată cu 21 voturi pentru."

Clepan Dimitrie: "Şi acum votăm pe articole."
Art.1 Aprobă alocarea sumei de până la 7.000 lei din bugetul local pe anul 2013 

–  capitol  cultură  –  pentru  organizarea  de  către  Liceul  Sportiv  a  manifestărilor 
ocazionate de ”Zilele  colii”, în perioada 03 – 07.06.2013.Ș

 Se dă cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa Iulius Viorel  care  prezintă raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
   Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Clepan Dimitrie: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot articolul 1. Cine 
este pentru aprobare."

"Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 21 voturi pentru."

Art.2 Aprobă alocarea sumei de până la 10.000  lei din bugetul local pe anul 
2013 - capitol cultură – pentru editarea de către Fundaţia Culturală TerrArmonia a 
volumului „Muzică vocală tradi ională din Mun ii Apuseni”.ț ț

 Se dă cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa Iulius Viorel  care  prezintă raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
   Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Clepan Dimitrie: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot articolul 2. Cine 
este pentru aprobare."

"Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere Pocol 
Dorin."

Art.3 Aprobă alocarea sumei de  până la 10.000 lei din bugetul local pe anul 
2013  –  capitol  cultură  –  pentru  Centro  Culturale  Italiano   Alba  Iulia  în  vederea 
acoperirii  cheltuielilor  pentru  lucrările  de   restaurare   la  biserica  ”Sfântul  Anton”, 
situată în P-ţa  Iuliu Maniu, nr. 15.
 Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
   Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Clepan Dimitrie: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot articolul 3. Cine 
este pentru aprobare."

"Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri Pocol Dorin, 
Albani Rocchetti Simone."



Art.4 Aprobă alocarea sumei de până la 5800 lei din bugetul local pe anul 2013 – 
capitol  cultură  –  pentru  Universitatea  1  Decembrie  1918  Alba  Iulia  în  vederea 
organizării  Conferinţei  Internaţionale  „Career  management  in  Knowdlege  based 
Society”. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  pentru activităţi  ştiinţifice,  învăţământ, 
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
   Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Clepan Dimitrie: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot articolul 4. Cine 
este pentru aprobare."

"Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere Raul Sebastian 
Tudoraşcu."

         Clepan Dimitrie: „ Vă propun să votăm proiectul de hotărâre în ansamblul lui. 
Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere Pocol 
Dorin.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 155/2013

          9. Aprobarea plăţii cotizaţiei pentru anul 2013 la Asociaţia „Ţara Vinului”.
       Se  dă  cuvântul  domnului  Mihai  Coşer   care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
       Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mihai  Coşer:  "Avem reprezentant  în  Asociaţia  Ţara Vinului.  Cotizaţia  a fost 
stabilită la nivelul tuturor membrilor Asociaţiei Ţara Vinului şi suma astfel realizată va 
ajuta la atingerea obiectivelor Asociaţiei Ţara Vinului pe percursul anului 2013."

Raul Sebastian Tudoraşcu: "Fiind reprezentant în Asociaţia Ţara Vinului pot să 
vă spun că a decurs extraordinar. A fost o şedinţă în care s-a hotărât cotizaţia."

Clepan Dimitrie: „Alte discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru 
aprobare?”
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu  voturi pentru şi 4 abţineri Medrea 
Bogdan, Pocol Dorin, Şerdean Dorin Pavel, Zdrânc Daniel.”
     

S-a adoptat Hotărârea nr. 156/2013

            10. Repartizarea unei locuinţe în municipiul Alba Iulia. 
    Se  prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."



      Pleşa Gabriel: "Dacă domnişoara Luminiţa lipseşte cine ne explică?"
          Oneţiu Cornelia Maria: "Vă spun eu. Este vorba de un medic. Sunt medici noi pe 
care îi angajăm la Spitalul Judeţean. Sunt medici tineri care vin din altă parte. Domnul 
este din Chişinău şi ne bucurăm că le asigurăm o locuinţă.”

Clepan Dimitrie: „ Aveţi întrebări? Nu sunt întrebări, atunci supun la vot cine 
este pentru?”
 „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru.”
  
  S-a adoptat Hotărârea nr. 157/2013

       
         11. Aprobarea unui schimb de locuinţe pentru tineri, destinate închirierii 
        Se  prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de specialitate. 
     Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Clepan  Dimitrie:  "Discuţii?  Nu  sunt,  aşadar  supun  la  vot  cine  este  pentru 
aprobarea acestui proiect."

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru."

 S-a adoptat Hotărârea nr. 158/2013

          
          12. Înscrierea dreptului de proprietate a municipiului Alba Iulia – domeniul public 
asupra unui imobil (teren), conform HGR nr. 974/2002.
        Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
         Aurica Groza: "Este vorba de un teren de pe strada Viilor aferent staţiei de pompe pe 
care îl  avem prins în domeniul public în suprafaţă de 4900mp. Total. O parte a fost 
înscrisă în 2009 şi acum se înscrie diferenţa."

Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt discuţii. Atunci, supun la vot cine 
este pentru.”

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru."

  S-a adoptat Hotărârea nr. 159/2013.

13. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a unui 
imobil (drum) situat în Alba Iulia – Miceşti, str. Poiana Narciselor.
        Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate.
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."



      Aurica Groza: "Este acceptarea unei suprafeţe de teren aferentă drumului prevăzut 
dezvoltării."

Pocol Dorin: "Este pentru drumuri?"
Aurica Groza: "Da. Pentru dezvoltarea drumului."
Pocol Dorin: "Eu întreb un lucru. De ce în momentul în care cineva vine şi 

donează un drum sau un teren trebuie să plătească el şi obligaţia Primăriei la notar? E 
o lege în sensul acesta?"

Aurica Groza: "Pentru că el ne face donaţia."
Mircea Hava: "Cel care face donaţia plăteşte."
Pocol Dorin: "De când e legea aceasta? Nu e normal şi nu e legal! Avem tot 

felul de chestii şi cotizaţii!"
Aurica Groza: „Stabiliţi altceva!”
Clepan Dimitrie: "Faceţi un proiect!"
Pocol Dorin: "Proiect şi vedem! Pentru că sunt sume mici. Dar le plăteşte omul 

care dă terenul!"
Mircea Hava: "Cine are nevoie?"
Ioan Bogăţan: "Ca să beneficieze de nişte utilităţi!"
Pocol Dorin: "Păi nu poţi să utilizezi terenul dacă nu ai acces la el! Aceasta este 

o chestie comunistă!"
Clepan Dimitrie: “Dacă mai sunt discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru aprobare?”
“Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 21 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 160/2013.

14. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 
unui imobil (drum) situat în Alba Iulia, zona „Chip”

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Aurica Groza: "Aceeaşi problemă."
 Clepan Dimitrie:  „Discuţii  dacă mai sunt?  Dacă nu mai  sunt,  vă propun să 

trecem la vot!”
        „Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 21 voturi pentru.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 161/2013.

 15. Acceptarea donaţiei  făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 
unor imobile (drumuri) situate în Bărăbanţ, str. Retezat şi Haţeg
       Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."



 Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă sunt? Dacă nu sunt, vă propun să trecem la 
vot!”
        „Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 20 voturi pentru şi o abţinere Pocol 
Dorin.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 162/2013.

         16. Expertiza tehnică extrajudiciară efectuată în Dosar nr. 3011/176/2013, aflat 
pe rol la Judecătoria Alba Iulia 
          Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Aurica  Groza:  "Aici  este  vorba  despre  terenul  aferent  teatrului  de  păpuşi, 
proprietate a Consiliului Judeţean unde suprafaţa din cartea funciară este mai mică 
decât cea reală."

 Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă sunt? Dacă nu sunt, vă propun să trecem la 
vot!”

        „Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 21 voturi pentru.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 163/2013.
      
       
       17. Expertiza tehnică extrajudiciară efectuată în Dosar nr. 5167/176/2011, aflat pe 
rol la Judecătoria Alba Iulia 
      Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Aurica Groza: "Aici este vorba de un teren restituit în baza Legii nr. 10. Cel care 
se cere rectificarea, o parte din el este folosit  de cel care a cumpărat de la primul 
proprietar. Având în vedere că la vremea respectivă a cumpărat probabil, nu ştiu, şi a 
împrejmuit  mai mult la înţelegere dar s-a restituit cotă parte din el  în baza Legii nr. 
10, nu putem fi de acord cu rectificarea suprafeţei  pentru că s-ar suprapune cele două 
proprietăţi."

Pocol Dorin: "Am o întrebare. În momentul în care există o situaţie de genul 
acesta se face o măsurătoare? Da?"

Aurica Groza: "Da."
Pocol Dorin: "Măsurătoarea la omul acesta care reclamă este egală cu cea din 

CF."
Aurica Groza: "Atenţie! Aici sunt în aceeaşi împrejmuire două suprafeţe, două 

CF. Parte din suprafaţă a fost atribuită, fostului proprietar care i-a vândut celui care 
este la ora aceasta. Pe Legea nr. 10 restituit cotă parte. Primul, pentru cel care i-a fost 
restituit sau nu se mai înţeleg probabil nu care este situaţia vine şi zice  vreau să-mi fac 
rectificare pentru tot ceea ce folosesc. Ori acolo există suprapunere pe două parcele."



Pocol Dorin: "Eu din ceea ce am citit aseară materialele, poate am înţeles greşit, 
partea pe care o cere el este pe domeniul public."

Aurica Groza: "Nu. A fost restituit. Nu mai este domeniul public. Ia de la cel 
care a avut proprietatea şi a fost restituit."

Pocol Dorin: "Dacă cumpără o proprietate ei duc un CF că e sfânt! Nu? Acum 
nu daţi din cap că le ştiu şi eu lucrurile acestea! În CF este o suprafaţă! Corect?"

Aurica Groza: "Da."
Pocol Dorin: "Există acea suprafaţă în teren? Aceasta era întrebarea."
Aurica Groza: "În teren există suprafaţa respectivă."
Paul Voicu: "Scuzaţi-mă că intervin."
Pocol Dorin: "Domnul viceprimar! Nu v-am întrebat pe dumneavoastră!"
Paul Voicu: "Scuză-mă că intervin! Ei, din această cauză sunt în instanţă şi este 

o expertiză şi ne cer să recunoaştem expertiza."
Pocol Dorin: "Da. Şi eu întreb încă odată. În CF e o suprafaţă. În realitate, în 

teren există suprafaţa din CF? După acte?"
Aurica Groza: "Suprafaţa din tCF plus o altă suprafaţă cu un alt număr topo 

împrejmuită de persoana respectivă. Ca să fiu mai înţeleasă. Deci, ce s-a întâmplat? Au 
fost  exproprieri  făcute  înainte  de  1990.  I  s-a  luat  omului  respectiv  o  parte  din 
suprafaţă. Probabil când s-au construit blocurile s-a lăsat mai mult. Persoana de la care 
s-a luat a înstrăinat imobilul  cu ceea ce avea împrejmuit.  În CF era mai puţin. În 
realitate  este  împrejmuit  mai  mult  iar  când  a  venit  Legea  nr.  10  cu  restituirea 
proprietăţilor  s-a  restituit  ceea  ce  omul  a  avut  considerându-se   şi  măsurându-se 
întreaga suprafaţă. Deci, din cauza aceasta în curtea omului  respectiv există restituit în 
baza Legii nr. 10 o parte din acel teren."

Pocol Dorin: "Şi diferenţa?"
Aurica Groza: "Diferenţa care?"
Pocol Dorin: "Am înţeles că el a cerut în altă parte."
Aurica Groza: "Diferenţa a primit despăgubiri. Ceea ce nu i-a putut fi restituit în 

natură. A primit dispoziţie de măsuri reparatorii. Ce să spun! Eu nu am stat să văd."
Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă mai sunt? Dacă nu sunt, vă propun să trecem la 

vot! Cine este pentru neînsuşire?”
        „Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri Pocol 
Dorin, Şerdean Dorin Pavel, Zdrânc Daniel."

 S-a adoptat Hotărârea nr. 164/2013.
      
     
        18. Transmiterea în folosinţă gratuită a unui imobil (teren), situat în Alba Iulia, str. 
Detunata, către ANL pentru construire locuinţe prin credit ipotecar
       Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul de 
specialitate.
     Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
      Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
         Aurica Groza: "Aici este vorba de diferenţa de suprafaţă rămasă de la construirea 
ANL-urilor  care  se  transmite  tot  Agenţiei  Naţionale  pentru  Locuinţe  cu  credit 
ipotecar."



        Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 
pentru?”
       „Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 21 voturi pentru.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 165/2013.

        19. Vânzarea unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Livezii, nr. 7C
     Se dă cuvântul d-lui Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mihai Pripon: "Comisia a dat aviz favorabil. Singura discuţie  care se ridică este 
faptul  că proprietarii construcţiilor vă solicită  ca plata preţului de vânzare a terenului 
să se facă în rate. Aceasta rămâne să hotărâţi dumneavoastră."

Zdrânc Daniel: "Ei fiind pensionari?"
Mihai Pripon: "Nu. În celălalt proiect."
Pocol Dorin: "Eu vreau să vă reamintesc  că a mai fost un caz de genul acesta  şi 

nu aţi aprobat plata în rate! De obicei suntem consecvenţi sau după cum arată omul?"
Marcel Jeler: "Rămâne la latitudinea dumneavoastră."
Pocol Dorin: "La latitudinea partidului! Aţi spus: proprietarii vor plăti în rate şi 

atât. V-aţi oprit! Altceva nimic!"
Mircea Hava: "Se face vânzare directă?"
Mihai  Pripon: "Da. Mergem pe vânzare directă din următoarele motive.  Mai 

mult  de  jumătate  din  suprafaţa  de  teren  este  ocupată  de  construcţii  care  este 
proprietatea lor şi restul reprezintă  curte şi cale de acces. Nu mai există altă cale de 
acces."

Mircea Hava: "Curtea omului. Cât?"
Mihai Pripon: "Pentru total suprafaţă 5280 euro plus TVA inclus."
Pocol Dorin: "Ce suprafaţă?"
Mihai Pripon: "132 mp măsurat, din acte 115 mp."
Mircea Hava: "40 euro/mp?"
Pleşa Gabriel: "Domnule preşedinte!  Eu am fost şi data trecută partizanul plăţii 

în  rate.  Nu  e  un  caz.  Ştim  că  sunt  atâtea  cazuri  în  municipiu,  altele  care  s-au 
reglementat,  altele  care  poate  sunt  în  curs  de  reglementare,  altele  au  rămas  aşa 
deocamdată. Omul foloseşte, are casa pe acest teren, are curtea. Da? E a omului? După 
părerea mea pentru persoanele fizice care vor să intre în legalitate şi ştim foarte bine că 
sunt o mulţime de alte cazuri care nu vor să intre în legalitate, şi sunt nişte bani  care 
se strâng la bugetul municipiului şi personal aş aproba. Aş fi şi pentru plata în rate."

Clepan Dimitrie: "Câte rate?"
Pleşa Gabriel: "Nu ştiu! Putem decide. 24, 36 de rate."
Sandu Cornel Stelian: "Dacă nu vor să plătească oricum nu putem  să-i facem 

nimic."
Mircea Hava: "Îi dăm în judecată. Singura problemă este că trebuie să cerem de 

la instanţă evacuarea. Problema este: cum de a ajuns ca pe acest teren să-şi facă casa?"
Mihai Pripon: "Problema este că aceste locuinţe au fost locuinţe cumpărate de la 



Flips."
Mircea Hava: "A! Stabiliţi dumneavoastră în Consiliul local o chestiune de rate. 

10, 6, 12 rate. Daţi-i drumul!"
Domuţa Iulius Viorel: "Propun 12 rate."
Clepan Dimitrie: "Dacă aprobăm vânzarea în rate  trebuie să vedem câte rate şi 

să supunem votului."
Mihai Pripon: "Înainte, în vechiul consiliu local când aprobaţi aşa, se mergea pe 

rate pe patru ani aplicându-se la aceste rate o dobândă care este dobânda de referinţă a 
BNR. La momentul de faţă este de 5,25%."

Clepan Dimitrie: "Aveţi vreo propunere domnul Pleşa cu privire la rate?"
Pleşa  Gabriel:  "Eu  v-aş  propune  pe  36  de  luni  pe  perioada  mandatului 

Consiliului local."
Domuţa Iulius Viorel: "Nu. 12 rate e cel mai bine."
Pleşa Gabriel: "Eu am propus."
Clepan Dimitrie: "Sunteţi de acord cu 12 rate?"
Domuţa Iulius Viorel: "Da."
Clepan Dimitrie: "Propun spre aprobare vânzarea prin negociere directă cu plata 

în 12 rate."
Mihai Pripon: "Şi cu dobânda."
Pocol Dorin: "Eu am altă propunere. Haideţi să nu fie nici un an, nici trei ani. Să 

fie 18 luni."
Domuţa Iulius Viorel: "12 luni e suficient."
Petric Vasile: "Propun şi eu 24 de luni."
Clepan Dimitrie: "Propun spre aprobare vânzarea prin negociere directă cu plata 

în 24 de luni şi cu dobânda aferentă. Cine este pentru."
 „Fiind supus la vot, proiectul cu această propunere  a fost votat cu 21 voturi 

pentru.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 166/2013.

Părăsesc sala de şedinţă domnii consilieri Ioan Bogăţan şi Zdrânc Daniel.

      20.  Înscrierea dreptului  de proprietate  a  municipiului  Alba Iulia  asupra unor 
imobile (terenuri) situate în extravilanul municipiului Alba Iulia 
        Se dă cuvântul d-lui Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mihai Pripon: "Aici este vorba de o persoană care nu a vrut să doneze terenul la 
Primărie.  Însă  notarii  au  găsit  altă  soluţie.  Conform  dispoziţiilor  Codului  Civil 
proprietarul poate printr-o declaraţie notarială să renunţe la dreptul său de proprietate 
asupra terenului urmând ca noi dacă dorim  să devenim proprietari ai acelor terenuri să 
emitem o hotărâre prin care să  solicităm înscrierea dreptului  nostru de proprietate, 
motiv pentru care venim în faţa dumneavoastră şi vă propunem spre aprobare acest 
proiect."

Sandu Cornel Stelian: "Şi dacă Primăria nu îl vrea?"



Mihai  Pripon:  "Dacă  nu  îl  vrea  se  consideră  bun  abandonat  şi  va  intra  în 
proprietatea statului. Aceste terenuri sunt terenuri pe care vor urma să fie construite 
drumuri. Cu ani în urmă dânsul a încheiat cu noi o convenţie de constituire a dreptului  
de uz, folosinţă şi administrare. Însă, între timp şi-a dat seama că nemaiputând folosi 
terenul  trebuie să plătească în continuare rămânând proprietari impozite şi aşa mai 
departe. Şi atunci, a renunţat la proprietate şi noi ne vom înscrie  dreptul nostru de 
proprietate."

Sandu Cornel Stelian: "Dar de ce ceilalţi îl donează şi el nu?"
Mihai Pripon: "De la notari am înţeles că această variantă este mai ieftină."
Pocol Dorin: "Mulţumesc de idee."
Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt aşadar supun la vot cine este 

pentru aprobarea acestui proiect.”
        „Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre  a fost votat cu 16 voturi pentru şi 3 
abţineri Marius Adrian Costinaş, Pocol Dorin, Raul Sebastian Tudoraşcu.”           

      
 S-a adoptat Hotărârea nr. 167/2013

Revin în  sala de şedinţă domnii consilieri Ioan Bogăţan şi Zdrânc Daniel.

        21. Aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unui spaţiu situat în Alba Iulia – 
Miceşti, str. Scărişoara, nr. 16 în incinta Căminului Cultural  
        Se dă cuvântul d-lui Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mihai  Pripon:  "Aici  este  vorba  de  un  spaţiu  aflat  lângă  cabinetul  medical 
amplasat în Căminul Cultural din Miceşti în care doreşte să se amenajeze o drogherie 
pentru a se putea pune la dispoziţia cetăţenilor care utilizează medicamente. În comisie 
s-a propus ca termenul de închiriere să fie de trei ani cu posibilitate de prelungire iar ca 
preţ de pornire s-a propus un preţ  de 5 lei/mp/lună."

Sandu Cornel Stelian: "Aşa a propus comisia."
Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt aşadar supun la vot cine este 

pentru aprobarea acestui proiect.”
        „Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre  a fost votat cu 21 voturi pentru.”           

      
 S-a adoptat Hotărârea nr. 168/2013

      22. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 
Iulia, str. Vasile Alecsandri, FN
        Se dă cuvântul d-lui Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mihai  Pripon:  "Aici  este  vorba  de  un  teren  aflat  în  curtea  familiei  Filuş. 



Problema este că va trebui să facem licitaţie deoarece acest teren este teren liber, să zic 
aşa. Adică, nu este construit. Dânşii vă solicită, având în vedere că sunt pensionari  să 
le aprobaţi ca plata preţului să se facă în rate iar la comisie s-a stabilit  ca plata preţului 
să se facă în rate pe cinci ani."

Sandu Cornel Stelian: "Păi staţi puţin! Păi dacă se vinde prin  licitaţie  cum să le 
aprobăm în rate?"

Mihai Pripon: "Oricum nu o să vină nimeni că este în curtea omului."
Inurean Ioan: "Domnul consilier! Ne atacă Prefectura ca şi toate celelalte. O să o 

lungim vreo şase luni."
Mircea Hava: "Domnule consilier! Poţi să aprobi şi vânzarea în rate  dacă aprobi 

înainte de a face licitaţia. Dacă şi aici a fost altă speţă. După ce s-a făcut licitaţia  s-a 
venit să se facă plata în rate. Şi v-am spus că nu este corect  pentru că în momentul 
acesta poate să vină altul. Cel care a pierdut licitaţia să spună: domnule, dacă ştiam  că 
îmi daţi în rate  ridicam preţul până la cer."

Sandu  Cornel  Stelian:  "Sunt  de  acord  cu  ce  spuneţi!  Ne-aţi  spus  că  fiind 
pensionari, ei solicită. Păi, nu e sigur că ei vor câştiga!"

Mircea Hava: "Nu e problema noastră! Nu contează!"
Pocol Dorin: "Mai exact unde este?"
Mircea Hava: "În curtea omului."
Pocol Dorin: "Cum e în curtea lui dacă nu  e terenul lui?"
Clepan Dimitrie: "Propun să votăm."
Aurica Groza: "Dacă îmi permiteţi să vă explic. Terenul a  aparţinut aceloraşi, 

părinţilor persoanelor respective care au fost expropriaţi şi nu l-au cerut pentru că nu 
au ştiut că pot să facă cerere pe Legea nr.  10. Au depăşit  toate termenele şi  ca îşi 
reglementeze situaţia au venit să-l cumpere."

Mircea Hava: "Mai sunt situaţii în oraş  în care a fost pământul lor din moşi 
strămoşi şi nu au cerut. Şi nu mai pot face nimic. Şi atunci am zis şi această soluţie. 
Domnule, uite, poţi să şi-l cumperi încă odată! Altceva, dacă vrei să fi proprietar cu 
acte nu se poate face."

Clepan Dimitrie: "Vă propun să votăm acest proiect cu amendamentul  ca ratele 
să fie pe cinci ani."

Mihai Pripon: "Cu dobânda."
Clepan Dimitrie: "Supun la vot proiectul cu amendamentul propus (60 de rate şi 

cu dobânda). Cine este pentru?"
        „Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre  a fost votat cu 21 voturi pentru.”           

      
 S-a adoptat Hotărârea nr. 169/2013

       23. Aprobarea concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 
Alba Iulia, B-dul Revoluţiei 1989, lângă bl. B2
        Se dă cuvântul d-lui Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mihai Pripon: "Aici este vorba de o suprafaţă de 15 mp la care se va realiza o 
extindere la un spaţiu  comercial  existent.  În comisie  a primit aviz  favorabil  şi  s-a 



propus ca preţ de pornire al negocierii directe suma de 20 euro/mp/an."
Clepan Dimitrie: "Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru aprobarea acestui proiect."
        „Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre  a fost votat cu 21 voturi pentru.”           

      
 S-a adoptat Hotărârea nr. 170/2013

     24.  Neaprobarea  cesionării  în  tot  sau  în  parte   de  către  SC Monolit  SRL a 
contractului de asociere nr. 72/2006.
       Se dă cuvântul d-lui Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
      Mihai Pripon: „Printr-o adresă,  SC Monolit  ne-a solicitat  să fiţi  de acord cu 
cedarea în tot sau în parte a contractului de asociere fără să precizeze în acea adresă 
numele eventual al firmei care ar fi dispusă să preia aceste lucruri, acţionariatul firmei, 
bilanţul contabil  şi  aşa mai departe, astfel încât noi considerăm incompletă această 
cerere. Ulterior a ajuns la noi o adresă a SC Autotrans prin care ni se solicită acelaşi 
lucru să  fim de acord cu cesionarea în  tot  sau în  parte  a  contractului  de asociere 
respectiv.”

Clepan Dimitrie: „Dacă îmi daţi voie să intervin. La comisie s-a discutat în felul 
următor.  Firma  respectivă,  noi  nu  avem garanţia  că  executorul  judecătoresc  ar  da 
banii.”

Mihai Pripon: „Administratorul judiciar!”
Clepan Dimitrie: „Administratorul judiciar pentru că aici se semnează domnul 

Zisu  Aurel.  Nu  avem  garanţia  că  dă  prima  dată  datoria  Primăriei  şi  nu  plăteşte 
celorlalţi!”

Pocol Dorin: „Nici nu are cum!”
Domnul Haţegan: „Nu este problema lui asta!”
Clepan Dimitrie: „Eu vă spun ce am discutat la comisie.”
Medrea Bogdan: „Păi altfel cum se poate face plata? Nu prea are cum!”
Pocol  Dorin:  „Eu  am  o  întrebare.  Aţi  zis  că  e  vorba  de  Autotrans.  El  are 

obligaţia să plătească înainte datoriile pe care le are Monolitul către Primărie?”
Mihai Pripon: „Da. În cazul în care se va aproba acest lucru, aceasta va fi una 

din  condiţiile  esenţiale.  Va  trebui  să  recuperăm de  la  Autotrans  datoriile  pe  care 
Monolit le are faţă de noi şi pe care aceasta nu le poate plăti.”

Pocol Dorin: „Care este suma totală?”
Mihai Pripon: „23103,68 lei. Acestea doar datoriile care sunt pe redevenţă.”
Paul Voicu: „Mai are 500 de milioane impozit. Probabil vreun miliard.”
Domnul Haţegan: „Pot să vă spun.”
Clepan Dimitrie. „Vă rog să vă prezentaţi!”
Domnul Haţegan: „Sunt administratorul firmei Monolit. În contractul pe care 

l-am avut  cu  Marius  şi  cu  un  acord  prealabil  verbal  al  Primăriei  am convenit  să 
plătească toţi cei 900 şi nu trei miliarde, cum domnii vehiculează şi nu ştiu de ce! 
Nouă sute şi ceva de milioane  să plătească în contul Primăriei direct! Administratorul 
judiciar nu are nici un fel de problemă cu asta! Nici un fel de problemă! În sensul 



acesta şi-a pus şi viza. Vă rog să vă uitaţi!”
Clepan Dimitrie: „Dar am văzut!”
Domnul  Haţegan:  „Deci,  se  poate  face  cu  acordul  dumneavoastră  tranzacţia 

aceasta! Care este impedimentul nu îl cunosc! Din cauza aceasta am şi venit! Poate că, 
după atâtea scrisori pe care le-am făcut aici  şi le-aţi pus la etc! Etc fiind Diverse! Şi 
repede s-a spus că nu aprobăm! Nici un fel de justificare! Am aşteptat o justificare! 
Nici  o  adresă!  Mi  se  comunică  că  nu s-a  aprobat!  De  ce?  Aceasta  întreb!  Nu cu 
supărare!  Eu  aş  vrea  să  continui  acolo!  Vă  spun  ce  se  poate  întâmpla!  Se  poate 
întâmpla să plătesc, cum nu s-a spus corect, cheltuielile curente care sunt de 12000 lei 
conform adresei de la Primărie! Conform adresei de la Primărie! Le plătesc şi după 
aceea trei ani de zile facem ce putem! Sau, pot da în parte lui Marius care plăteşte şi se 
dezvoltă!  Eu cred  că se  dezvoltă  sută  la  sută!  Aceasta  urmează  dumneavoastră  să 
hotărâţi!”

Clepan Dimitrie: „Din punct de vedere juridic este ok? Se poate?”
Pocol  Dorin:  „Haideţi  că  am  şi  eu  nişte  întrebări.  Cum  are  şi  dumnealui 

justificări şi aşa, vreau şi eu să îl întreb. Ce contract este în derulare cu Monolit? Este 
un contract de asociere?”

Marcel Jeler: „Mihai, este un contract de asociere?”
Mihai Pripon: „Da.”
Pocol Dorin: „Şi în contract scrie că se poate?”
Domnul Haţegan: „Nu scrie că nu se poate!”
Mihai Pripon: „Nu scrie. Însă fiind vorba de un contract intuitum et persone 

cesionarea contractului nu se poate face  decât cu acordul celeilalte părţi. Indiferent că 
scrie sau nu lucrul acesta în contract.”

Pocol Dorin: „Bun! Şi, bănuiesc că un contract de asociere, asocierea respectivă 
se poate denunţa unilateral  în anumite condiţii ca la  contract de închiriere sau cum?”

Mihai Pripon: „Eu am fost tentat să fac lucrul acesta. Însă, a fost deschis un 
proces. Va trebui să chemăm administratorul lichidator şi să ajungem la o soluţie cu 
dânsul. După mine, cel mai bine ar fi să denunţăm acest contract  şi să scoatem acele 
spaţii la licitaţie.”

Domnul Haţegan: „Aveţi motive? Aveţi motive, vă întreb?”
Mihai  Pripon:  „Eu  aş  merge.  De  ce?  Pentru  simplul  motiv  că  în  decursul 

timpului, din 2006 sau când s-a încheiat acest contract şi până acum, cu regret trebuie 
să vă spun  că SC Monolit nu şi-a respectat obligaţiile contractuale către noi aproape 
niciodată. A fost şi scutit de câteva ori de plata a cinci sute  de milioane de lei şi a tot 
venit cu cereri de scutire.”

Domnul Haţegan: „Vă întreb altceva, vă rog! Dacă am fost scutiţi până acum, de 
ce nu sunt scutit în continuare?”

Mihai  Pripon:  „Vă  rog  să  întrebaţi  consilierii  care  erau  în  funcţie  la  data 
respectivă!”

Domnul Haţegan: „Eu vă spun cum este. S-a greşit ori atunci, ori acum! Din 
două una! Doi la mână! Spaţiile afectate  galeriilor  nu sunt gata!  Nici  teoretic nici 
practic! Nu sunt pregătite! În ceea ce vă priveşte vorbesc! Atenţie! Citiţi contractul! 
Scrie că sunt apte pentru a susţine în ele activităţi! Nu sunt apte! Acum vor fi! Probabil 
că în câtva timp vor fi!”

Mihai Pripon: „Aceasta este o greşită interpretare!”
Domnul Haţegan: „Sigur!”
Mihai Pripon: „Prin apte se înţelege că se pretează să fie ..”



Domnul Haţegan: „Nu sunt apte!”
Mihai  Pripon:  „Dumneavoastră  şi  toţi  ceilalţi  care  au  preluat  contracte  de 

asociere ştiau foarte bine  în ce stadiu se aflau  acele spaţii la momentul predării. Ori a 
veni acum şi a spune că nu ştiu ce mi se pare ...”

Pocol  Dorin:  „Numai  o  secundă!  De  când  s-a  încheiat  contractul  în  2006 
spuneţi, şi până în prezent Monolit nu şi-a achitat nici o obligaţie?”

Mihai Pripon: „La început s-a achitat o parte.”
Pocol Dorin: „Dar de când nu s-a mai achitat?”
Mihai Pripon: „Nu mai ştiu!”
Domnul Haţegan: „Vă spun eu. Avem 12000 de lei din data din care nu am mai 

fost scutiţi!”
Pocol Dorin: „Când a fost?”
Domnul  Haţegan:  „De  un  an  şi  ceva.  De  doi  ani  şi  ceva.  Bine!  Dar  sunt 

cheltuieli curente! Atenţie! Sunt cheltuieli curente! Şi le plătim. Sunt 12000 lei. Nu am 
vrut să le plătesc pentru că înainte am fost scutit. Nu sunt motive nici să se oprească, 
nici să continue!”

Zdrânc Daniel: „Păi mă scuzaţi! Suma aici e  de 23103,68. Nu aceasta este suma 
de restanţe?”

Domnul Haţegan: „Noi suntem cu 12000. Vă spun clar! Am şi adresa Primăriei 
prin care mi se spune!”

Clepan Dimitrie:  „Nu e suma aceasta  de 23000.  Mai  sunt  încă vreo 500 de 
milioane aşa cum spunea domnul viceprimar. Datorii la buget.”

Paul Voicu: „Plus la impozit. Cât are la dumneavoastră, doamna Şinar?”
Anuţa Şinar: „Nu ştiu pentru că nu am ştiut că se discută.”
Paul Voicu: „Este datorie şi la voi.”
Anuţa Şinar: „Noi i-am făcut o impunere şi i-am calculat.”
Clepan Dimitrie: „Informativ, aveţi o sumă?”
Anuţa Şinar: „Nu. Dar într-un minut pot verifica.”
Paul Voicu: „Sunt înscrise la masa credală toate datoriile.”
Anuţa Şinar: „Da.”
Paul Voicu: „Şi de la taxe şi impozite şi de la contracte. Dânsul a spus suma. O 

ştie foarte bine. Nouă sute şi ceva de milioane.”
Sandu Cornel  Stelian:  „Deci,  noi  suntem asociaţi  cu  domnul  Haţegan.  Dacă 

domnul vine şi spune: domnule, eu  nu mai pot duce contractul acesta mai departe. 
Acum, mie mi s-ar părea rezonabil să-l lăsăm să cesioneze partea lui de contract  către 
o firmă care poate să ducă contractul  mai departe şi să deschidă acele spaţii de jos, 
evident după plata sumelor integrale. Le dă la o firmă care poate să ducă, deci o firmă 
mai potentă financiar ţinând cont că tot noi am votat  de la o firmă mare  să dăm o 
asemenea chestie, un contract de asociere la o firmă mai mică.”

Medrea Bogdan: „Dar credeţi că este procedura legală  ca şi o firmă care nu are 
nici un fel de relaţie contractuală cu Primăria, poate să efectueze o plată la bancă? 
Gândiţi-vă că ea este în insolvenţă. Dacă ea îşi plăteşte din contul ei, ea nu are cum să 
o facă!”

Domnul Haţegan: „Dar nu plăteşte din contul nostru! Plăteşte el!”
Marius Adrian Costinaş: „Cesionează contractul! Cel care intră în contract preia 

şi datoria. Şi atunci, o plăteşte el după aceea în calitate de asociat.”
Clepan Dimitrie: „Dar este o bază legală? Eu nu am nici un lucru să nu aprobăm 

contractul acesta. Dar nu este o bază legală.”



Raul Sebastian Tudoraşcu: „Aprobăm cu condiţia ca în termen de 24 de luni, 48 
de luni.”

Mircea Hava: „Scrieţi în contract! Nu există condiţii! Contractul nu a fost făcut 
cu condiţii! În contract scrieţi: aveţi datorii faţă de Primărie 10 lei sau cât sunt. În timp 
de atâtea zile plătiţi banii aceştia. Dacă nu, contractul este nul. De ce trebuie să vă 
spun eu toate lucrurile acestea? Şi cu asta basta! Treaba este clară!”

Pocol Dorin: „Eu întreb ca să ştiu ce votez!”
Mircea Hava: „Păi dacă nu şti, te duci şi citeşti! Şi după aceea iar te superi! De 

acum încolo nu vă mai spun nimic! Bine? Vă spun acum! De acum încolo  nu vă mai 
spun nimic pentru că orice am spus s-a întors împotriva mea în alte părţi! Şi, mă doare  
chestia aceasta! Nici unul nu aţi mai recunoscut nimic! Zice: nu ştiu! Şi azi le-am citit 
din nou! Citesc teancuri întregi de şedinţe de consiliu în care văd fiecare ce aţi spus şi 
pe urmă fiecare are amnezie teribilă! Din această cauză tac şi  aici! Numai că este 
vorba de banii municipiului!”

Domnul Haţegan: „Domnul Pocol! Facem o previziune mică. Plătesc cele 120 
de milioane  şi trei ani de zile  nu o să mai puteţi avea nimic cu mine că plătesc în  
fiecare lună cât am de plătit. Ori dau jumătate sau cât mă înţeleg cu asta  şi continui 
investiţia  şi o termin repede. Aceasta este ce pot! Dumneavoastră alegeţi!”

Clepan Dimitrie: „Aici  nu veniţi dumneavoastră să spunem să alegem!”
Domnul Haţegan: „Mersi!”
Pleşa Gabriel: „Aş vrea o lămurire din punct de vedere juridic. Din punct de 

vedere juridic, domnul Haţegan. Toată lumea de aici sau sunt convins că majoritatea 
dintre  noi  vrem să  deblocăm acest  lucru  şi  să  încercăm acolo  să  fie  o  investiţie 
serioasă. Toată lumea vrea! Dar eu vă întreb. Având în vedere  că am trecut toţi prin 
atâtea! Da? Dacă noi am avut un contract de asociere cu Monolit, acest contract de 
asociere în momentul în care va trebui să intervină un terţ, noi va trebui să reziliem 
acest contract de asociere pentru că este vorba de nu ştiu câţi  metrii  din domeniul 
public. Da!”

Medrea Bogdan: „Domnule consilier! Am avut o situaţie similară de la Grup 
Corint.”

Pleşa Gabriel: „Da. La Grup Corint. Şi am avut aceleaşi discuţii.”
Marius Adrian Costinaş: „Şi s-a aprobat.”
Pleşa Gabriel: „Ştiu.”
Pocol Dorin: „Acolo a fost din alte motive.”
Pleşa Gabriel: „S-a aprobat cu majoritate. Dar vreau să vă spun următorul lucru. 

Presupunând că ne plăteşte aceste restanţe un terţ. Da? Noi ce facem cu acest terţ? El 
preia contractul de asociere pur şi simplu. Nu va veni cineva să spună: stai, domnule, 
dar şi eu vroiam să plătesc această sumă! Daţi-mi spaţiul acesta!”

Domnul Haţegan: „Nu este problema mea cu altul!”
Pleşa Gabriel: „Am înţeles! Dar repet încă odată. Din punct de vedere legal nu 

ne va putea cineva întreba: de ce  aţi favorizat pe cineva?”
Domnul Haţegan: „Dar eu îi aleg, domnule!”
Medrea Bogdan: „Dacă eu, Vimed Grup, vreau să mă asociez eu!”
Sandu Cornel Stelian: „Dacă domnul vrea, nici o problemă! Dacă vă înţelegeţi!”
Medrea Bogdan: „Nu mă simt defavorizat?”
Marius Adrian Costinaş: „Discutaţi cu Monolit!”
Sandu Cornel Stelian: „Păi staţi puţin! Dacă suntem într-o firmă doi asociaţi! 

Sunt doi asociaţi.”



Medrea Bogdan: „Asociaţi cu Primăria.”
Marius Adrian Costinaş: „Exact!”
Medrea Bogdan: „Şi dânsul  mi-ar  aduce o firmă! Domnule,  uite,  vreau să o 

băgaţi în locul meu!”
Domnul Haţegan: „Greşiţi!”
Paul Voicu: „Cesionează numai o parte!”
Domnul Haţegan: „Scrie parţial sau total! Cititţi!”
Medrea Bogdan: „Păi ne mai asociem Consiliul local cu o firmă care este în 

insolvenţă?”
Sandu Cornel Stelian: „Păi, noi suntem asociaţi cu ea!”
Clepan Dimitrie: „Eu propun să amânăm sau să votăm aşa cum este.”
Popa  Pavel:  „Domnul  Clepan,  am  o  rugăminte.  Insist  şi  îl  rog  pe  domnul 

secretar să ne ajute în toată problema aceasta  să ieşim din încurcătură.”
Marcel Jeler: „Nu sunteţi în încurcătură! Propunerea noastră este cea pe care o 

vedeţi în proiect!”
Clepan Dimitrie: „Noi trebuie să facem un proiect nou ca să putem vota ceea ce 

se discută.”
Marcel Jeler: „Puteţi să propuneţi amânare.”
Clepan Dimitrie: „Avem două variante. Să votăm proiectul aşa cum este sau 

amânare.”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Doamna  Hedviga!  Există  certificat  de  urbanism 

pentru spaţiile pe care le are domnul de la Monolit?”
Călin Hedviga: „Monolit are PUD în baza căruia s-a făcut asocierea.”
Albani Rocchetti Simone: „Şi a dezvoltat ceva acolo?”
Călin Hedviga: „Din cele două spaţii, unul a funcţionat ca alimentaţie publică. 

Celălalt urma să fie nişte galerii dar lucrările de restaurare conservare sunt într-o fază 
incipientă. Nu sunt finalizate.”

Albani Rocchetti Simone: „Sunt începute?”
Călin Hedviga: „Da.”
Pocol Dorin: „Autorizaţia de construire are termen?”
Domnul Haţegan: „Nu. Nici nu avem şi nici termen în contract când se termină! 

Este un adevăr!”
Călin Hedviga: „Pentru alte detalii trebuie să mă lăsaţi să mă documentez pentru 

că nu am ştiut că se discută în această şedinţă şi nu am datele concrete. Tot ce vă spun, 
vă spun din amintirile problemei.”

Crişan Vasile: „Ne aflăm într-o situaţie sau într-un mic impas. Părerea mea este 
că domnul trebuia să vină la şedinţa de comisie şi să se clarifice acolo. Şi să vină să ne 
explice nouă mai clar. Dar aşa, în şedinţa de comisie nu ştim ce s-a discutat. Părerile 
sunt împărţite şi propun să amânăm.”

Marius Adrian Costinaş: „În comisie s-a hotărât să reziliem contractul.”
Vasile Crişan: „Dar legal! În primul rând legal! Comisia să ne spună: aşa este 

legal sau nu! Iar dacă nu, să ne lase să ne documentăm  noi fiecare şi pe urmă să 
vedem.”

Marius  Adrian  Costinaş:  „Eu propun să  amânăm proiectul  pentru a  clarifica 
poziţia noastră.”

Mircea  Hava:  „Spune-i  la  coleg  că  poate  dacă  vrea  o  firmă   oricine!   Şi 
personal! Dar nu mai zic nimic! Eu dacă mai pot să-i dau eu un miliard să plătească.”

Clepan Dimitrie: „Avem două variante.”



Marius Adrian Costinaş: „Trebuie să vedem poziţia noastră. Dacă mai menţinem 
sau nu contractul. Dacă îl menţinem luăm în discuţie cererea de cesiune iar dacă nu, îl 
reziliem. Nu are rost să mai discutăm!”

Albani Rocchetti Simone: „Intră la licitaţie împreună cu celelalte spaţii.”
Pleşa Gabriel:  „Eu propun dacă se  amână.  Când mai revine acest  proiect  să 

treacă cel  puţin prin două comisii.  Comisia de domeniu public şi  comisia juridică. 
Pentru că nu a fost la comisia juridică  şi cred că trebuia prima dată acolo. Eu aşa  
cred.”

Pocol Dorin: „Cele două comisii reunite.”
Pleşa Gabriel: „Cele două comisii să dea un aviz şi apoi votăm în consecinţă.”
Marcel Jeler: „Cel mai bine este amânare.”
Clepan Dimitrie: „Vă propun amânarea acestui proiect. Supun la vot. Cine este 

pentru amânare.”
„Fiind supus la  vot,  proiectul  a  fost  votat  cu 17 voturi  pentru amânare şi  4 

abţineri  Albani  Rocchetti  Simone,  Zdrânc  Daniel,  Şerdean  Dorin  Pavel,  Medrea 
Bogdan.”

Sandu Cornel Stelian: „Acum, dacă s-a amânat şi este domnul Haţegan aici ar 
trebui să-i spunem ce trebuie să facă."

        26. Desemnarea unei persoane care să monitorizeze şi să controleze derularea 
contractului cu STP Alba în municipiul Alba Iulia
         Se dă cuvântul d-lui Albani Rocchetti Simone care prezintă proiectul de hotărâre. 
       Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul  Sebastian  Tudoraşcu:  “Comisia  a  avizat  nefavorabil  acest  proiect  de 
hotărâre şi  avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
     Albani  Rocchetti  Simone:  „Am specificat  în  nota  de  fundamentare  motivul 
pentru care am făcut acest proiect.”

Clepan Dimitrie: „Numai o secundă. Domnul Hava! Spune fără raport!”
Zdrânc Daniel: „Vreau să îl întreb de ce nu există raport de specialitate?”
Mircea Hava: „Pe mine?”
Zdrânc Daniel: „Pe dumneavoastră.”
Mircea Hava: „Vă rog frumos! Dacă vă trimit  la texte! Fără supărare!  Nu e 

problema mea!  Vă spun o treabă! Dacă venea la mine ca să ştiţi ce faceţi, puneam pe 
cineva să  facă raport  de specialitate.  Dar dacă dumneavoastră aţi  pus-o pe nu ştiu 
unde, chestia nu mă interesează! Învăţaţi să lucraţi! Venea la mine şi făceam raport de 
specialitate! Şi îi spuneam, domnule, fă-i raport! De discutat, se poate discuta. Nu e 
nici o problemă! Numai vreau să vă spun care este legea!”

Albani Rocchetti Simone: „Eu am depus acest proiect în 13 mai. Suntem azi în 
22. Pe vremea respectivă la transport nu era nimeni. Şi aşa s-a întâmplat. Pentru că 
după aceea am mai  discutat  cu domnul  secretar  dacă se  putea cere avizare de  la 
altcineva. Dar nu a avut la cine. Nu a avut cine să facă un raport de specialitate.”

Mircea Hava: „Avem femeie de servici!”
Albani Rocchetti Simone: „Probabil ea trebuia să scrie! Am venit de mai multe 

ori în Primărie să întreb dacă există posibilitatea de a face acest raport de specialitate 
dar întotdeauna mi s-a răspuns  că nu are cine să-l facă!”



Popa Pavel: „Şi domnul secretar?”
Albani Rocchetti Simone: „Domnul secretar! Pentru că eu la cine trebuie să mă 

îndrept când am o problemă de genul acesta? Dumneavoastră nu eraţi în Primărie când 
am fost eu!”

Mircea Hava: „Extraordinar! Şi dumneavoastră m-aţi căutat şi nu m-aţi găsit!”
Albani Rocchetti Simone: „S-a întâmplat!”
Mircea Hava: „Nu am ştiut, că veneam la şase după masa!”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Dar  eu  nu  am  venit  niciodată  la  ora  şase! 

Dumneavoastră, probabil că da! Eu nu!”
Mircea Hava: „Vreţi să vă arăt?”
Albani Rocchetti Simone: „Oricând!”
Mircea Hava: „La ora patru! La ora 16,00.
Noi nu avem om acolo. Cel care a fost şi-a dat demisia, celălalt care a fost acolo 

nu mai este demult.  Abia acum am adus om acolo.  Şi trebuie să vedem ce facem 
pentru că trebuie doi oameni pentru că nu mai e transport. Pentru că noi nu mai avem, 
prin  hotărâre  de  Consiliu  dacă  vă  aduceţi  aminte,  am delegat   toate  atribuţiile  de 
transport. E vorba de STP, de transport STP, autobuze la AIDA. Dar acolo mai sunt 
mopede, numere care se pun la tot soiul de tractoare, biciclete, ce mai sunt, taximetre 
şi încă ceva. Ei nu trebuiau să facă aceasta. Aici trebuia să fie un raport făcut. Putea 
să-l facă personalul, putea să facă oricine un raport, că ar fi nevoie sau nu ar fi nevoie! 
Dar dacă la transport este situaţia aceasta! Am adus o persoană. Îi  trebuie şi  lui o 
persoană lângă el! Şi lucrul acesta este legat. Pentru că, în momentul acesta trebuie 
modificat celălalt  proiect care numai, luăm din delegarea la AIDA. Nu aveţi decât, 
modificaţi-l cum vreţi şi pe urmă trebuie să angajeze un om.”

Pleşa Gabriel: „Nu neapărat!”
Albani Rocchetti Simone: „Nu, nu, nu.”
Mircea Hava: „Un consilier?”
Albani Rocchetti Simone: „Exact.”
Mircea Hava: „De ce nu ai spus până acum? Parcă vorbim alte limbi!”
Pleşa Gabriel: „O să lămurim.”
Mircea Hava: „Trebuia să spuneţi de la început. Un consilier care să se ocupe de 

treaba aceasta şi împreună ...”
Albani Rocchetti Simone: „Şi, din punctul meu de vedere, ce aş dori eu dacă 

este posibil? Să fie un consilier din fiecare grup politic care este în Consiliul local.”
Mircea Hava: „Şi care să prezinte trimestrial un raport.”
Albani Rocchetti Simone: „Exact.”
Pocol Dorin: „Domnul preşedinte! Mai pe şleau, aşa! Totul provine din faptul că 

sunt cheltuielile foarte mari la STP! Corect?”
Albani Rocchetti Simone: „Corect. Asta este!”
Pocol  Dorin:  „  Haideţi  să  spunem lucrurilor  pe  nume!  Şi  cineva  dintre  noi 

trebuie să verifice. E corectă licitaţia aceea sau nu? Am dreptate?”
Albani Rocchetti Simone: „Corect. Şi propunerea pe care o am eu este să fie 

desemnat din fiecare partid un responsabil care să facă parte din această comisie. O 
persoană din PDL, o persoană din PNL, o persoană din PSD şi o persoană din PPDD.”

Mircea Hava: „Dacă tot vorbim de aceasta, trebuie să respectaţi o proporţie!”
Albani Rocchetti Simone: „Aceasta este o propunere! Nu este nici o problemă! 

Se poate discuta asupra ei!”
Mircea Hav: „Nu. Eu nu am înţeles. Eu am crezut că dumneavoastră doriţi să se 



angajeze oameni!”
Albani Rocchetti Simone: „Nu! Este exclus!”
Mircea Hava: „Am înţeles. Dacă doresc să facă consilierii lucrul acesta, eu vă 

spun cinstit! Eu chiar vă salut şi vă doresc spor la muncă! Este foarte bine să prezentaţi 
rapoarte trimestriale, lunare, cum doriţi dumneavoastră Consiliului local. Eu vă doresc 
din suflet să faceţi lucrul acesta.”

Albani Rocchetti Simone: „Înseamnă că şi putem trece la vot!”
Pleşa Gabriel: „Ar trebui să facem propuneri, domnule preşedinte!”
Petric Vasile: „Am o propunere: pe domnul Albani.”
Clepan Dimitrie: „Bun. Din partea PNL domnul Albani.”
Popa Pavel: „Staţi numai un pic că eu nu sunt în clar cu o treabă. E un proiect.  

Conform art. 44 din Legea nr. 215 trebuie să fie însoţit  de un raport de specialitate.”
Clepan Dimitrie: „A discutat domnul Albani aspectul acesta!”
Popa Pavel:  „Da, dar e  un proiect.  În lege nu spune că un proiect poate fi 

dezbătut fără un raport.”
Petric Vasile: „Se poate.”
Popa Pavel: „Se poate?”
Albani Rocchetti Simone: „Au mai fost asemenea situaţii.”
Popa Pavel: „Atunci îmi cer scuze.  Atunci continuăm fără raport!”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Dar în lege spune că nu se poate!”
Marcel Jeler: „Aceasta este legea!”
Domuţa Iulius Viorel: „Să ne spună domnul secretar!”
Popa Pavel: „Domnul secretar! Se poate proiect fără raport de specialitate?”
Marcel Jeler: „Nu. Dar domnul consilier v-a explicat de ce a făcut această notă 

de  fundamentare  care,  în  opinia  dânsului  are  menirea  să  înlocuiască  raportul  de 
specialitate din motive obiective.”

Raul Sebastian Tudoraşcu: „Dar e lege! Unde scrie?”
Marcel Jeler: „Dar dânsul vă poate explica motivaţia, nu eu! Că eu doar v-am 

spus că în lege scrie de raportul de specialitate.”
Jidveian  Ovidiu  Viorel:  „E  obligatoriu  raportul  de  specialitate  la  şedinţa 

ordinară.”
Albani Rocchetti Simone: „Dacă aţi citit nota de fundamentare mă gândesc că 

lucrurile sunt foarte clare!”
Vasile Crişan: „Dacă în lege se prevede că nu îl putem discuta, nu are rost să 

mai pierdem timpul! Punct şi gata! Orice am face!”
Albani Rocchetti Simone: „După cum vedeţi, a fost depus în data de 13 mai în 

Primărie. Acum, mi se pare normal ca şi aparatul Primăriei  ar trebui să-şi facă treaba! 
Nu pot să vin eu zi de zi să verific dacă se face sau nu se face!”

Mircea Hava: „În momentul în care doriţi să fie o Comisie a Consiliului local, 
nu e treaba Primăriei, domnule! Doriţi să vă facă cineva din primărie un raport în care 
să vă spun ce să faceţi? Înseamnă că nu mai sunteţi consilieri!”

Rareş Buglea: „Atunci, nu e necesar!”
Mircea Hava: „Este un proiect. Din punctul meu de vedere puteţi discuta! Din 

punctul meu de vedere.  Eu nu judec! Eu vă spun! Uite! De data aceasta vă spun! 
Domnule, puteţi să faceţi chestia aceasta! De acum încolo şi singura chestiune doresc 
să scrieţi, dacă doriţi dumneavoastră ca un amendament că va prezenta un raport la trei 
luni.”

Albani Rocchetti Simone: „Da.”



Mircea Hava: „Raport de care se va ţine cont. Raport de raport! Atenţie! Fără 
joacă! Raport de raport! Aceasta şi doresc!”

Pocol Dorin: „De la mama lui!”
Paul Voicu: „Raport financiar contabil.”
Mircea Hava: „Da. Aceasta îmi doresc.”
Pocol Dorin: „Vă spun eu cum se face. E simplu. Ei oricum fac rapoarte. AIDA. 

Şi se subordonează Consiliului local. Mergeţi şi când se fac licitaţii sunteţi de faţă.”
Clepan Dimitrie: „Nu se fac licitaţii! Dacă e bine, daţi drumul şi gata!”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Este  obligaţia  noastră  să  încercăm  să  reducem 

costurile.”
Clepan Dimitrie: „Tu te duci şi ceri documente contabile dar trebuie să ţi le şi 

dea cineva!”
Albani Rocchetti Simone: „Exact. Domnul secretar! S-au mai votat proiecte fără 

raport de specialitate! S-au mai votat proiecte fără raport?”
Marcel Jeler: „Acum, cred că ştiţi şi dumneavoastră!”
Albani Rocchetti Simone: „Eu ştiu că da.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „La şedinţa extraordinară nu este obligatoriu raportul de 

specialitate. Numai la cea ordinară.”
Albani Rocchetti  Simone: „Ştiţi foarte bine că este un lucru foarte important 

acest proiect. Nu aduce un rău, cu siguranţă, la Consiliul local  şi la municipiu. Aduce 
un bine.”

Părăsesc sala de şedinţă domnii consilieri Sandu Cornel Stelian şi Paul Voicu.

Rareş Buglea: „PDL iasă din sală pe rând pentru că nu sunt de acord? Aceasta să 
înţelegem? Iasă pe rând din sală! Strategie!”

Albani Rocchetti Simone: „Vă propun să votăm aşa cum este. În cazil în care nu 
este legal o să se întoarcă înapoi de la Prefectură. Dar de ce să mai întârziem un lucru 
care se poate face acum? Prefectura hotărăşte dacă este corect sau nu este corect.”

Pleşa  Gabriel:  „Domnule  preşedinte!  Cred  că  este  cel  mai  fierbinte  subiect 
discutat în această şedinţă de Consiliu local. Tocmai pentru a demonstra toţi că vrem 
să facem lumină în acest caz, că vrem să monitorizăm corect pe cei care au câştigat 
acest serviciu de transport  pentru că au fost n discuţii. Din acest punct de vedere, eu 
cred că ar trebui să dăm dovadă de seriozitate să votăm 3 sau 1 sau 5 colegi consilieri 
care să facă nu neapărat o monitorizare. Măcar să vadă, da, în capitolul achiziţii câteva 
lucruri cum se desfăşoară activitatea acestei firme. Pentru că, repet încă odată. Nu ne 
băgăm în treburile unei firme private. Dar, având în vedere că prin acea lege pe care nu 
o comentez, a transportului public noi trebuie să subvenţionăm din bani publici. Da? 
La limita acelui profit de 4,5%, sigur că ar trebui să fim atenţi ce subvenţionăm. Pentru 
că, dacă acel banal cauciuc este 100 de euro şi nu este 50 de euro, noi subvenţionăm 
cei 50 de euro! Da? Bun! Şi atunci, noi trebuie să dăm dovadă de maximă seriozitate şi 
să încercăm să vedem  pentru o perioadă de trei luni, cum ne-a rugat şi domnul Primar, 
până la primul raport de acest gen să vedem cum se desfăşoară lucrurile. Scad acele 
cheltuieli? Haideţi să luăm o perioadă pilot. De ce trebuie să încercăm să banalizăm 
acest lucru, să încercăm să tratăm cu, ştiţi cum, să încercăm să ne agăţăm de o chichiţă 
pe care altădată nici nu o băgam în seamă dacă este raport sau nu! Haideţi să încercăm 
să dăm un vot corect azi să vedem cine vrea  acest lucru şi cine nu vrea acest lucru. Vă 
mulţumesc!”



Marius Adrian Costinaş:  „Haideţi  să  vedem dacă practic  se  poate  face acest 
lucru. Noi avem AIDA TL care este o asociaţie de dezvoltare intercomunitară  în care 
sunt membre şapte primării. Această asociaţie a fost delegată de primării să încheie 
contractul  de  transport  public  prin  procedura  licitaţiei  publice.  S-a  desemnat 
câştigătorul  şi contractul s-a încheiat între AIDA TL şi STP în speţă. Monitorizarea 
unde o vedeţi  dumneavoastră că se face? În ograda STP sau în ograda AIDA TL? 
Pentru că noi nu avem nici o posibilitate să verificăm documentele contabile ale STP 
Alba-Iulia.  Noi  ce  putem  face?  Noi  putem  face  o  eventuală  monitorizare  din 
perspectiva  documentelor  care se  regăsesc la AIDA TL. Sper că atâta s-a  înţeles. 
Pentru că din proiect rezultă că monitorizarea o facem la STP! Ori lucrul acesta noi nu 
îl putem face!”

Pleşa Gabriel: „Am înţeles lucrul acesta!”

Revine în sala de şedinţă domnul consilier Sandu Cornel Stelian. 

Marius Adrian Costinaş: „Aceasta a fost şi ideea pentru care a fost înfiinţată 
AIDA TL.  Ei  au  de  fapt  obligaţia  de  a  monitoriza  contractul,  de  a  stabili   dacă 
cheltuielile sunt sau nu în legătură cu obiectul de activitate al contractului respectiv şi 
să ni se prezinte consiliilor locale membre pentru a le aproba atunci  când e vorba de 
buget. Eu nu înţeleg ce monitorizare se urmăreşte!”

Pleşa Gabriel: „Nu cred că trebuie să ne prevalăm de faptul că AIDA este o 
verigă intermediară  între noi, Consiliul local  care dă banii şi prestatorul de servicii. 
Noi putem cere la AIDA care, sigur AIDA la rândul lor fiind în contract direct cu STP 
să ceară la STP aceste lucruri. Dar ideea de principiu rămâne în continuare. Vrem să 
verificăm limpede aceste cheltuieli pe care, îmi aduc aminte, chiar în discuţie domnul 
Primar a considerat că este scump. Putem să încercăm să facem mai ieftin! Sau nu 
vrem să facem lucrul acesta? Aici este de fapt problema.”

Medrea Bogdan: „Ţinând cont că STP are 99% din venit de la Consiliul local, 
peste 85%  obţinute de la Alba-Iulia, nu cred că ar fi nici o problemă să fie mai mare 
transparenţa  să ne lase să putem verifica aceste achiziţii.”

Marius Adrian Costinaş: „AIDA face lucrul acesta, domnul coleg! Pentru acest 
motiv s-a făcut această asociaţie.”

Pocol Dorin: „Domnule Costinaş! Consiliul local dă banii undeva şi nu poate 
întreba nimeni de ei nimic? E caraghios!”

Marius Adrian Costinaş: „Eu zic că nu poate verifica. Dar la AIDA nu la STP!”
Zdrânc Daniel: „Noi avem obligaţia să verificăm!”
Albani Rocchetti Simone: „Şi nu înţeleg de ce atâtea discuţii când discutăm clar 

de un lucru!”
Clepan Dimitrie: „Eu propun să votăm acest proiect! Am înţeles că, comisia a 

dat aviz nefavorabil.”
Sandu  Cornel  Stelian:  „Eu  propun  desemnarea  unei  persoane  care  să 

monitorizeze  şi să controleze activitatea AIDA TL. Nu STP! STP e o altă firmă.”
Zdrânc Daniel: „Care este problema că STP este altă firmă? STP prestează un 

serviciu de utilitate publică!”
Sandu Cornel Stelian: „La AIDA se regăsesc actele pe care le puteţi controla!”
Rareş Buglea: „Domnule Sandu! Cum zicea şi domnul Medrea! STP trăieşte pe 

spinarea noastră  şi noi nu avem dreptul să le solicităm acte? Aceasta ne spuneţi?”
Sandu Cornel Stelian: „Nu avem!”



Rareş Buglea: „Cum nu avem?”
Albani Rocchetti Simone: „Prin AIDA putem solicita documentele la STP. Nu e 

nici o problemă!”
Marcel  Jeler:  „Daţi-mi  voie  să  vă  spun  două  lucruri.  Iniţierea  proiectului 

aparţine domnului consilier. Temeiul legal l-a verificat împreună cu mine. Acolo se 
vorbeşte de monitorizare, de controlul Consiliului local ca şi posibilitate şi a activităţii 
de transport public. În rest, dumneavoastră hotărâţi aşa cum credeţi de cuviinţă!”

Albani Rocchetti Simone: „Legea spune clar că suntem obligaţi să verificăm şi 
să coordonăm transportul.”

Domuţa Iulius Viorel: „Cum să coordonăm?”
Albani Rocchetti Simone: „Aşa spune legea.”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Dacă tot vorbeaţi de temeiuri legale! Aici spune aşa: 

art. 36(2) lit. „d”.”
Pocol Dorin: „Păi şi?”
Albani Rocchetti Simone: „Şi, în acelaşi timp art. 16 din Legea nr. 92 spune 

foarte clar: că suntem obligaţi Consiliul local.”
Clepan  Dimitrie:  „Domnul  Albani!  Doriţi  ca  fiecare  grup  politic  să  aibă  un 

reprezentant?”
Sandu Cornel Stelian: „Păi nu ce doreşte domnul Albani!”
Albani Rocchetti Simone: „Ca şi propunere.”
Zdrânc Daniel: „Aţi supus la vot proiectul?”
Clepan Dimitrie: „Nu.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Domnul Albani! Ca şi iniţiator puteţi să vă modificaţi 

proiectul şi să propuneţi o comisie.”
Albani Rocchetti Simone: „Propun să fie o comisie de trei-patru persoane, câţi 

ne regăsim pe aici. Cine este de acord să facă parte din această comisie  care să aducă 
un raport.”

Sandu Cornel Stelian: „Eu nu vreau să fac parte din această comisie.”
Pleşa Gabriel: „Nici o problemă.”
Clepan Dimitrie: „De la PNL îl propun pe domnul Albani. De la PPDD îl trecem 

pe domnul Pocol.”
Pocol Dorin: „Nu, nu! E treaba domnului Primar! Nu e treaba mea!”
Sandu Cornel Stelian: „Deci, la proiect propune prezentarea unui raport din trei 

în trei luni Consiliului local. Da?”
Pleşa Gabriel: „De la PSD îl propun pe domnul Clepan.”
Clepan Dimitrie: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 

este  pentru  aprobarea  acestui  proiect  şi  comisia  din  care  fac  parte  domnul  Albani 
Rocchetti Simone şi domnul Clepan Dimitrie.”

„Fiind supus  la  vot,  proiectul  a  fost  votat  cu  19 voturi  pentru  şi  o  abţinere 
Şerdean Dorin Pavel.”

Mircea Hava: „Domnul secretar! Câţi consilieri pot să iniţieze un proiect?”
Marcel Jeler: „Unu sau mai mulţi.”
Mircea Hava: „E bine. Aceasta este foarte bine! E ok. Din cauza aceasta v-am 

spus. Faceţi-l! Eu abia aştept să văd o chestiune!”
      

 S-a adoptat Hotărârea nr. 171/2013

     27.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  modificării  indicatorilor  tehnico-



economici din "Documentaţia de avizare a lucrărilor de intervenţii"  pentru obiectivul: 
"Schimbare de destinaţie din Centrala Termică (CT 5) în Centru de Consilier şi Sprijin 
pentră Părinţi şi Copii "Sfânta Maria" în municipiul Alba-Iulia.
      Se dă cuvântul d-nei Florica Ghibu care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
        Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
      Florica  Ghibu:  "Acest  proiect  a  fost  aprobat  în  februarie  2013.  Dar  pentru 
promovare este necesară introducerea lui într-o comisie interministerială la Ministerul 
Muncii. Şi acea comisie ne-a solicitat reactualizarea lui  cu un curs valutar cât mai 
apropiat  de data la care va fi introdus în comisie."
       Clepan Dimitrie: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, atunci supun la vot cine este 
pentru aprobarea acestui proiect.”
           „Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre  a fost votat cu 20 voturi.”           

      
 S-a adoptat Hotărârea nr. 172/2013

       28. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării art. 11 din Regulamentul 
privind desfăşurarea activităţilor comerciale de tipul  Comerţ Stradal în Cetatea Alba 
Carolina – Zona Interioară a Fortificaţiei delimitată de conturul exterior al bastioanelor 
şi curtinelor municipiului Alba-Iulia.
       Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 

     
     Revine în sală domnul viceprimar Paul Voicu.

Călin  Hedviga:  "Motivul  pentru  care  solicităm  această  modificare  este 
următorul. Dumneavoastră aţi aprobat luna trecută comerţul stradal. Eu l-am făcut. La 
articolul 11, fraza aceea pe care o vedeţi cu roşu pe monitor are o exprimare juridică 
necorespunzătoare aşa cum zicea Mihai pentru că dă posibilitatea interpretării şi există 
pericolul să transformăm acest comerţ într-un comerţ de tot felul de obiecte de bazar. 
Şi atunci, rugămintea mea este ca propoziţia aceea care este monitorizată cu roşu să o 
eliminăm."

Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Rareş Buglea. 

Clepan Dimitrie: "Alte discuţii?"
Pleşa Gabriel: "Este o persoană în sală care doreşte să ia cuvântul."
Ruscior Dorel: "În primul rând vreau să-mi cer scuze pentru bâlbâială. Particip 

pentru a doua oară la o şedinţă de consiliu."
Clepan Dimitrie: "Vă rog să vă prezentaţi."



Ruscior Dorel: "Mă numesc Ruscior Dorel şi sunt administrator la SC Domar 
reprezentantul Asociaţiei Micilor Producători Ardealul. În urma scandalului pe care 
l-am  avut  de-a  lungul  timpului  cu  Primăria,  cu  comerţul  acolo,  veneau  direct  la 
domnul viceprimar, la domnul Primar. Îi scoteau pe uşă intrau pe geam! S-au săturat şi  
dânşii!  Şi de multe ori au aprobat nişte lucruri  numai să se scape de oamenii care deja 
erau  confundaţi cu angajaţii Primăriei. În acest sens ne-am hotărât să ne constituim 
într-o  asociaţie şi să discutăm  acolo, la nivelul nostru problemele şi să venim în faţa 
dumneavoastră  cu ele rezolvate. Nu în nume personal. Ceea ce se încearcă de fapt la 
nivelul naţional şi să ne spună într-o oarecare zonă să ne organizăm în asociaţie. Asta 
am făcut şi tocmai de aceea vreau să vorbesc în numele a 10 firme de la un angajat 
până la şase angajaţi. Sunt foarte mulţi interesaţi de acest lucru. Nu mi se pare corect 
ca pentru amplasamentele 1, 2, 3, 4 sunt doar pentru comercializarea  produselor de 
artizanat şi lucrărilor de artă şi aşa mai departe. Nu mai citesc tot paragrafele. Datorită 
faptului că va fi foarte greu să găsiţi produsele  care va fi voie să se vândă acolo. 

Tocmai  de  aceea  am spus  altceva.  Am investit  acolo  milioane  de  euro,  am 
aşteptat  foarte  mult  noi  comercianţii  acest  lucru!  Am fost  acolo  la  vânzare  zilele 
acestea! Se fac bani frumoşi acolo! Deci, se vor putea face bani frumoşi!"

Clepan Dimitrie: "Vă rog să spuneţi concret ce doriţi!"
Ruscior Dorel: "Vreau să facem o comisie de la Primărie în care să mergem la 

faţa locului  cu domnii arhitecţi sau cu cine se pricepe şi 2, 3 persoane  că am înţeles 
că există un consorţiu, există asociaţia  noastră şi vreo doi inşi neafiliaţi. Vreau să 
facem o comisie şi să mergem  la faţa locului şi să ni se expună produsele pe care le 
putem vinde, modul de expunere. Noi, mai mult decât atât am făcut acele trăsuri, avem 
proiectul, am fotografiile la mine. Dacă vreţi le arătăm. Ne-am grăbit. Am dat peste 
trei mii şi ceva de euro pe trăsură. Vom participa la licitaţie. S-ar putea să fim scoşi din 
joc că ştiu ce înseamnă licitaţie. Ne dăm tot interesul. Dar aş vrea din suflet să vă 
propun să nu fie aşa de riguroase legile pentru vânzare acolo. Am vândut,  dau un 
singur exemplu,  zeci de baterii pentru turişti care au venit acolo să-şi încarce aparatele 
foto. Chiar ne-au mulţumit că au găsit acolo lucrurile acestea. Am putea să fim un pic 
mai relaxaţi în ceea ce se vinde acolo. Am o firmă la care am şase angajaţi. Plătesc 
impozite şi taxe, plătesc parcarea la maşina de la firmă. Trebuie să ne înţelegeţi şi să 
ne  ajutaţi  şi  dumneavoastră   cumva  şi  să  facem  să  eliminăm  discriminarea  între 
producători, comercianţi şi artizani.  Hai să facem în aşa fel încât să mulţumim pe toţi.  
Eu sunt  de acord!  Sunt  oameni  care  muncesc!  Îmi  cer  scuze pentru doamna dacă 
jignesc aici dar chiar nu vreau! Dar spun ce am pe inimă! Îi respect meseria dar la 
rându-mi vreau să fie respectată şi a mea! Am investiţii de zeci de milioane pentru 
locul  respectiv.  De aceea vă rog frumos să  ne gândim un pic  numai  la  paragraful 
respectiv. Pe lângă căsuţele respective, domnul Primar şi domnul viceprimar ştie  că 
am participat şi la serbările de iarnă. Am investit şi acolo şi vă dau cuvântul meu  că nu 
am scos nici  investiţia în  căsuţe.  Dar  a ieşit  destul  de frumos.  Nu reproşez lucrul 
acesta! Încercăm până găsim un mod cu care să ne putem expune. Tocmai pe lângă 
căsuţe vrem să ne mai aprobaţi. Am şi depus în formă scrisă un memoriu  din punctul 
acesta  de  vedere  la  doamna  arhitectă  de  nişte  turnuri  de  veghe  şi  poate  găsim o 
inspiraţie  şi pentru căsuţele respective transformate în căsuţe, locuinţe cum erau pe 
vremuri. Să găsim nişte modalităţi, să fiţi un pic mai relaxaţi  pentru că se pot câştiga 
nişte bani  frumoşi în comerţ. Nu de la noi pentru că albaiulienii nu au ci de la turişti."

Călin Hedviga: "În ultima şedinţă propunerea cu acest turn  medieval  v-a fost 
prezentată. Urmează să o discutăm în şedinţa de comisie pentru că între timp dânşii 



ne-au adus  şi o machetă cum ar arăta şi ce dimensiuni are. Deoarece şedinţa noastră a 
fost decalată şi numai mâine din cauza săptămânii în curs, vă rog să aveţi încredere ca 
luna viitoare sau  în următoarea şedinţă  vă voi spune în concret  ca să dăm un răspuns 
domnului. Dar dacă citim articolul de la început  zice: amplasamente alocate pentru 
trăsuri sunt în număr de 13. Celelalte nouă amplasamente sunt tot în zona interioară a 
Cetăţii,  tot  pentru trăsuri.  Deci,  să  nu uitaţi   că,  comerţul  dumneavoastră  nu este 
limitat decât  că cele patru amplasamente  care sunt cele mai fierbinţi  din dreptul 
bisericii romano catolice. Că înţeleg  că aceasta este disputa. Nu? Deci, numai despre 
cele patru vorbim  pentru comerţul artizanal dar ele mai sunt încă nouă  tot în zona 
interioară a Cetăţii."

Ruscior  Dorel:  "Uitaţi!  Am  aici  fotografiile  cu  căruţa  gata  făcută.  Dacă 
dumneavoastră credeţi că obiectele de artizanat  se pot vinde aici în căsuţa aceasta, mă 
scuzaţi!  Nu avem nici o posibilitate!  Am dat 3000 şi 500. Sunt convins că aceste 
trăsuri  de  epocă   ar  fi  numai  bune   pentru  mâncare,  pentru  băutură.  Dar  pentru 
artizanat nu consider. Mai bine să-şi facă şi dânşii."

Clepan Dimitrie: "Am o scurtă întrebare şi vă rog  şi dumneavoastră să fiţi la fel 
de scurt. Nu am înţeles nimic. De fapt, dumneavoastră ce cereţi?"

Pleşa  Gabriel:  "Cere  ca  cele  patru  amplasamente  să  nu  fie  dedicate  doar 
artizanatului. Asta vrea."

Albani Rocchetti Simone: "Mai sunt 13."
Ruscior Dorel: "Din locaţia respectivă. Vom participa la licitaţie. De ce numai 

pentru artizanat? Să participăm toţi!"
Albani  Rocchetti  Simone:  "Cum  faceţi  dumneavoastră  deosebirea  între 

produsele  artizanal şi celelalte produse?"
Ruscior Dorel: "Domnule consilier! Cine face diferenţa aceasta între produsul 

artizanal adus din China şi un produs de la noi? Puteţi face dumneavoastră? Să facem 
o comisie să vedem  care sunt din China şi care sunt de la noi."

Magdalena  P:  "Mă  numesc  Magdalena  P.  şi  produc  suveniruri.  Dar  nu  am 
diplomă de artist plastic. Conform articolului respectiv eu nu aş avea loc acolo. Atunci, 
măcar să se specifice: producători."

Pleşa Gabriel: " Aveţi o diplomă în sensul acesta?"
Magdalena P: "Da. Dar nu am diplomă de artist plastic."
Zdrânc Daniel: "În proiect este precizat  artist plastic sau artizan. Dar nu are nici 

o problemă. Să vină să ceară."
Mircea Hava: "Domnilor! Haideţi să ne înţelegem!"
Ruscior Dorel: "Aceasta este problema!"
Mircea Hava: "Păi atunci să-i spunem la chestia aceasta Dragonul Roşu!"
Ruscior  Dorel:  "Vă  dau  cuvântul  meu!  Avem  firmă  cu  care  lucrăm  din 

Odorheiul Secuiesc care produc produse de-ale noastre!"
Mircea Hava: "Atunci intraţi în zonă dacă sunteţi cu produse artizanale proprii."
Ruscior Dorel:  "Nu apăr interesul  meu! Nu se aprobă? Nici  o problemă! Eu 

mi-am câştigat dreptul dar vorbesc în numele a zece firme de acolo care nu sunt de 
acord  să  se  facă  diferenţa   între  artizani  şi  ceilalţi  comercianţi.  Să  se  facă  acea 
comisie!"

Domnul din public: "Toată discuţia este pentru locurile din Piaţa Cetăţii. Eu am 
întrebarea: cu căruţele acestea pe care le veţi face bine şi aşa, înafara Pieţei Cetăţii 
vom putea obţine o aprobare cu plata pe metru pătrat? De exemplu după Poarta 5 care 
mie îmi place foarte mult? E o întrebare."



Călin Hedviga: "Pentru alte amplasamente decât cele 13  care au făcut obiectul 
proiectului vom face un alt  proiect,  le vom discuta în comisie, vom veni cu ele la 
dumneavoastră şi dacă se aprobă le vom scoate la licitaţie."

Pleşa Gabriel: "Am rugămintea să votăm odată ca să se poată face licitaţia cât 
mai repede  ca să se ocupe acele locuri că suntem în vară deja!"

Clepan Dimitrie: „Discuţii  dacă sunt?  Nu sunt,  atunci  supun la vot cine este 
pentru.”
      „Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre  a fost votat cu 20 voturi pentru.”           

      
 S-a adoptat Hotărârea nr. 173/2013

29. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Anexei nr. 1 şi Anexei 
nr. 2 la HCL nr. 140/2013 privind aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unor 
terenuri  situate în Cetatea Alba Carolina – Zona Interioară a Fortificaţiei  delimitată 
de conturul exterior al bastioanelor şi  curtinelor,  în scopul desfăşurării  de activităţi 
comerciale de tip comerţ stradal.”
        Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
        Paul Voicu: "Din punct de vedere legal ce s-a discutat preluăm în regulament  şi în 
caietul de sarcini pentru licitaţie. Deci, e acelaşi lucru  numai sunt proiecte diferite pe 
care tot noi le-am votat."
       Clepan Dimitrie: „Întrebări dacă sunt? Nu sunt, atunci supun la vot cine este 
pentru.”
      „Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre  a fost votat cu 19 voturi pentru şi o 
abţinere Pocol Dorin.”           

      
 S-a adoptat Hotărârea nr. 174/2013

        25. Alegerea preşedintelui de şedinţă care va conduce lucrările Consiliului local al 
municipiului Alba Iulia în perioada iunie – august 2013.
  Se dă cuvântul  d-nei Georgeta Rânghet care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
       Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul 
de  avizare  din  partea  Comisiei  Consiliului  local  pentru  administraţie  publică  locală, 
juridică  şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii 
publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

  Raul Sebastian Tidoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre 
şi nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Popa  Pavel:  "Propun  ca  preşedinte  de  şedinţă  care  să  conducă  lucrările 
Consiliului local pe următoarele trei luni să fie domnul Marius Adrian Costinaş."

"Fiind supus la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru şi o abţinere 
Marius Adrian Costinaş."

S-a adoptat Hotărârea nr. 175/2013.



   II. DIVERSE:

1. Clepan Dimitrie: "Avem aici o solicitare cu nr. 33952/17. 04. 2013  şi o să 
v-o citesc: vă înaintăm prezenta solicitare. Având în vedere că strada Marin Sorescu nu 
este o stradă înfundată  iar la capătul străzii există o potecă  de trecere cu acces în 
strada Constantin Noica şi care nu se împune întrucât accesul cu maşina nu se poate 
face  iar cât priveşte accesul pietonal, strada Constantin Noica este liberă  la ambele 
capete."

Pocol Dorin: "Am citit-o de ieri. E vorba de acea cărare."
Clepan Dimitrie: "Aici sunt 18 semnături."
Călin Hedviga: "Eu am făcut o documentare, domnule preşedinte! Oadată vă 

spun despre ce este  vorba.  Pentru strada Toporaşilor,  zona Piaţa din Cetate,  strada 
Toporaşilor, Marin Sorescu este ultima stradă până sub vii. Este o stradă cu profil de 
şase metrii iar această porţiune mică  care se vede mai bine în detaliul  pe care vi-l 
prezint este într-adevăr, am putea să-i zicem potecă. Dar e tot domeniul public dar nu 
are  şase  metrii  că  are  4,45  metrii.  Pentru  acest  tronson  se  solicită  anularea.  De 
asemenea, eu pot să vă arăt. Am fost acolo în teren. Aceasta este strada Marin Sorescu, 
acesta esteprofilul  de şase metrii  iar poteca despre care vorbim, deşi este o potecă 
totuşi domeniul public, este 4,45 metrii. Despre această parte se vorbeşte."

Mircea Hava: "Ce vrea?"
Călin Hedviga: "Să anulăm tronsonul de domeniul public."
Mircea Hava: "Dar e înfundată la ora actuală. Eu mă duc pe acolo cu bicicleta 

tot timpul. Strada este înfundată într-o casă acolo şi există această potecă. Mai aruncă 
câte unul mizerii, îi mai trimit să cureţe dar nu înţeleg ce să anulez? Ce să anulez? Să 
spui  că  nu mă laşi  în  zonă  să  trec  cu  bicicleta  pe  acolo?  Ce  să  anulezi,  doamna 
arhitect? Dacă au semnat! Eu nu înţeleg ce să anulez!"

Călin Hedviga: "Să nu mai fie domeniul public."
Mircea Hava: "Dar nu se poate, domnilor consilieri! Dacă o să săpăm un şanţ 

dincolo este canalul de gardă! Este o stradă acolo care este desfindată. Desfundată! 
Este o porţiune care nu este nici o casă. Eu mă duc cu bicicleta pe acolo. Bun! Hai să 
vedem ce se întâmplă dacă o anulaţi?"

Aurica Groza: "Se pune în posesie pe Legea nr. 18 că e teren pe Legea nr. 
18."

Mircea Hava: "A! Să-l punem în posesie la Legea nr. 18."
Pocol Dorin: "Dar al cui e terenul?"
Aurica Groza: "Este domeniul public la ora aceasta."
Mircea Hava: "Bun! Ştiţi care este problema?  În momentul în care canalul de 

gardă  va fi funcţional  va trebui să facem o legătură între cele două. Şi eu aş vrea să 
mă mut în Alba-Iulia undeva şi să nu  mai am în jurul meu mai nimic!"

Călin Hedviga: "Solicitarea venită din partea cetăţenilor am avut obligaţia  să 
v-o  pun la  dispoziţie.  Orice  înseamnă modificare  a  unui  profil  de  stradă   se  face 
printr-o documentaţie de urbanism cu avizele corespunzătoare, cu acord proprietar."

Pleşa Gabriel: "Doamna Hedviga! Cu alte cuvinte ne propun o restricţionare a 
unui domeniu public. Păi cum să faci aşa ceva?  Ce să punem acolo? Bariere?"

Mihaela Petcu: "Şi noi ce le răspundem solicitanţilor?"
Marcel Jeler: "Că poate prezenta interes pentru noi."

2. Clepan Dimitrie: "Mai avem tot la Diverse raportul cu nr. 40115/14. 05. 



2013  privind situaţia încasărilor impozitelor şi taxelor locale datorate bugetului local 
al municipiului Alba-Iulia în urma aplicării HCL nr. 43/2013.

3. Mircea Hava: „În primul rând vreau să vă dau o ştire  care nu mă bucură 
dar  ca  să  ştiţi  ca  să  nu  mai  aveţi  alte  poveşti.  România  Film salută  suspendarea 
ordinului ce dispune trecerea cinematografelor  în subordinea administraţiei locale. S-a 
dispus. Sindicatul liber salută Confederaţia Naţională a Sindicatelor, Sindicatul Liber 
România Film salută decizia Curţii de Apel Bucureşti care a hotărât suspendarea până 
la  soluţionarea  irevocabilă  a  cererii   de  anulare  a  acesteia,  a  ordinului  ministrului 
culturii  şi  patrimoniului   naţional,  trecerea  tuturor  cinematografelor  în  subordinea 
primăriilor şi administraţiilor locale, conform unui comunicat trimis redacţiei. Dacă 
vreţi să vă citesc comunicatul  care sună foarte patriotic vi-l citesc! Dar vi-l dau dacă 
vreţi  dumneavoastră  să-l  citiţi!  Aceasta  ca  să  nu  se  mai  agite  lumea  degeaba!  Şi 
întotdeauna e bine să citeşti  de la A la Z tot. Vi l-am adus  pentru că mă întreabă foarte 
multă lume: preluaţi? Şi v-am întrebat: ce?  Nu este ce să preluăm! Când o să fie ce să 
preluăm! Va trebui atunci şedinţă de consiliu şi în general chestiile se fac bine! Dar în 
fine! E gata!

Numărul doi! Stimate domnule Primar! Când am primit-o? Nu ştiu când am 
primit-o! La adresa trimisă Ministerul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice 
prin care solicită alocarea de fonduri. O să vă citesc mai pe sărite că nu are sens tot. De 
la bazinele de înot, vă spunem următoarele: în legea bugetului de stat din 2013, lucru 
pe care  îl  ştiaţi,  publicată,  nu au fost  alocate  fonduri   pentrzu 2013 pe programul 
Bazine de Înot deşi MDRAP a inclus în solicitările sale către Ministerul Finanţelor 
Publice acest program, ceea ce vă mai spuneam. Având în vedere cele de mai sus şi 
ţinând  cont  de  importanţa  acestui  program  în  dezvoltarea  locală,  vom  transmite 
Ministerului Finanţelor Publice la rectificarea bugetului de stat pe 2013 care va fi în 
iulie  sau  în  iunie,  cine  ştie,  şi  solicitarea  noastră  de  alocare  de  fonduri  şi  pentru 
programul bazine de înot. Cu consideraţie, secretar de stat!”

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba-Iulia pe 
luna iunie 2013.

       Clepan Dimitrie: "Propun ca şedinţa pentru luna iunie  2013 să aibă loc în data de 
28 iunie 2013."
         "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru."

Clepan Dimitrie: „Alte discuţii dacă mai sunt? Dacă nu mai sunt şi alte discuţii 
declar şedinţa închisă.” 

  Alba Iulia, 22 mai 2013

            PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                     SECRETAR
                         Consilier                                                           Marcel Jeler
                      Clepan Dimitrie
 



 

 


